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Letošní jaro proběhlo v  Dobřichovicích ve 
znamení mnoha, dle mého názoru opravdu vyda-
řených kulturních a sportovních akcí.

V sobotu 15. května se konal na dobřichovic-
kém zámku již třetí ročník Dobřichovického půl-
maratonu. Výsledkové listiny půlmaratonu i běhu 
na 10 km najdete na webu města. Ten samý den 
se jak běžci tak i  ti, co běhu zrovna neholdují, 
mohli zúčastnit Dobřichovické degustační míle. 
Koncem května se uskutečnila návštěva naší 
partnerské obce Villieu Loyes Mollon ve Francii. 
Z  Dobřichovic se zúčastnilo návštěvy 50 lidí a  i 
přesto, že mnozí byli u  našich Francouzských 
přátel již poněkolikáté, rozhodně se, díky zají-
mavému programu, nenudili. O  víkendu 6. a  7. 
června prošel z  Radotína přes Dobřichovice do 
Karlštejna královský průvod. Pořádání této akce, 
která byla původně organizována Středočeským 
krajem, se letos již podruhé zhostily Dobřicho-
vice, které na ni získaly část prostředků od mikro-
regionu Dolní Berounka a okolních obcí a spon-
zorů. V pátek 12. června proběhlo na zámku vítání 
nově narozených dětí, tradice, kterou před sedmi 
lety v  Dobřichovicích obnovil Ing. Pavel Kyzlík, 
který bohužel dnes již není mezi námi.

V Dobřichovicích se však nekonají pouze akce 
organizované městem. Najde se zde mnoho spolků 
i jednotlivců, kteří se rozhodli uspořádat něco pro 
zábavu svou i  svých spoluobčanů. V  minulých 
týdnech jsme si v Dobřichovicích díky těmto nad-
šencům měli možnost třeba zazávodit na dračích 
lodích, zúčastnit se závodu horských kol „Trans 
Brdy“, děti si mohly zasoutěžit na Dni s  hasiči. 
Velkou akcí pořádanou v  areálu zámku byl již 3. 
ročník Food festivalu. I  tyto akce se snaží město 
podporovat, ať již poskytnutím grantu, či prostoru 
a technického zabezpečení pro pořádání akce. Dík 
patří všem těm, kteří takovéto akce pořádají.

Poslední neděli před uzávěrkou červnového 
čísla bylo ve Středisku volného času  Dobřicho-
vický Domek v  ulici 5. května otevřeno infor-
mační centrum. Infocentrum je podporováno 
městem, které na jeho provoz bude přispívat. 
V  jednom místě tak budou dostupné informace 
v  týdnu i  o víkendu, a  to pro místní obyvatele 
i  pro turisty. Infocentrum bude sloužit jako pro-
dejní místo vstupenek pro kulturní akce ve spo-
lupráci s  městem. Pomocí víkendových pro-
gramů poskytne možnost zviditelnění místních 
živnostníků/podnikatelů a  v  neposlední řadě to 
bude příjemné místo k  posezení a  to nejen pro 
návštěvníky Dobřichovického domku.

Osobně vnímám kulturní, společenské či spor-
tovní akce pořádané v Dobřichovicích nejen jako 
příjemně strávený den, ale i jako příležitost setkat 
se s občany, vyslechnout jejich názory a popoví-
dat si třeba i o problémech, které je trápí a které 
mi jako starostovi přísluší řešit. Myslím si, že 
účast na akcích pořádaných či spolupořádaných 
městem je přínosem i pro ostatní zastupitele. Rád 
bych proto poděkoval těm zastupitelům, kteří 
se akcí pravidelně účastní, že takto reprezentují 
vedení města a zároveň též mnohdy pomáhají se 
samotnou organizací jednotlivých akcí.

Občas se setkávám s  otázkou, zda kultury 
v  Dobřichovicích není až moc, vždyť je tu skoro 
každý týden nějaká akce, což samozřejmě něco 
stojí. Odpovědí však mohou být i  názory lidí 
z  některých okolních obcí, kteří nám tak trochu 
závidí, že v Dobřichovicích se stále něco děje a že 
se tu rozhodně nenudíme. Dobřichovice jsou 
díky tomu většinou lidí, dle mého názoru právem, 
považovány za jakési přirozené kulturní centrum 
Dolního Poberounčí, kde to žije.

A co nás čeká během prázdnin? Především to 
budou Dobřichovické divadelní slavnosti, které již 
tradičně pořádá Dobřichovická divadelní společ-
nost vedená principálem Petrem Říhou. Tak jako 
v minulých letech nás čeká bohatý program. Slav-
nosti zahájí v neděli 21. června divadelní průvod 
městem a koncert dámského vokálního souboru 
Cabinet. Uvidíme pohádku Byl jednou jeden 
král, komedii Mátový nebo citron?, po loňském 

úspěchu budou opakováni Tři mušketýři. Opět se 
můžeme těšit na vystoupení několika hostujících 
souborů, například komedii Úžasná svatba diva-
delního souboru Tyl z Bakova nad Jizerou, který 
je pro mnohé z nás již důvěrně známý z minulých 
divadelních slavností. Divadelní slavnosti budou 
trvat až do 26. července.

Dále nás čeká například další ročník Dob-
řichovických smyčcových mistrovských kurzů 
prof. Karla Doležala, spojených s  několika kon-
certy vážné hudby, či festival Musica Viva Fran-
tiška Běhounka. V  létě bychom též rádi osadili 
sochy, vzniklé na loňském sochařském symposiu 
Cesta mramoru do sochořadí podél chodníku do 
Karlíka. Na konci prázdnin, přesněji v sobotu 29. 
srpna, nás čekají již 13. vinařské slavnosti.

Přeji vám krásné léto plné prázdninové 
pohody.

Petr Hampl

Slovo starosty

Titulní strana – foto Jakub Zounar

Dobrovolní hasiči Dobřichovice zorganizovali Den s hasiči

Po roce jsme opět u nás přivítali císaře Karla IV. s jeho průvodem a císařskou korunou, kterou převážel na 
Karlštejn
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Domácí zpravodajství

Příspěvky členů zastupitelstva

Informace o přístavbě další 
třídy mateřské školy

Na základě pověření Rady města mám na starosti 
dostavbu další třídy mateřské školy a chtěl bych 
Vás seznámit se současným stavem přípravy této 
stavby.

V  minulém roce byla zrealizována nástavba 
mateřské školy, která   již od počátku   počí-
tala s  přístavbou dvou tříd. Do provozu byla 
uvedena však pouze jedna třída,   protože pod-
mínkou dokončení druhé třídy  a jejího uvedení 
do provozu, byla   kompletní přestavba školní 
kuchyně a zvýšení její kapacity  na cca 160 dětí. 

Kromě dostavby   této druhé třídy je nutné řešit 
ještě další problémy, které se školkou souvisí.  Je 
to jednak nedostatek parkovacích míst, špatná 
fasáda na původní části budovy či okolí jednot-
livých tříd a  vstupů do nich. Projekt, který řeší 
všechny tyto problémy, jsme nazvali „Přístavba 
jedné třídy mateřské školy, úprava školní jídelny, 
oprava fasády a  okolí.“ Jako zpracovatele pro-
jektu pro výběr zhotovitele jsme zvolili firmu 
Jestico + Whiles, která projektovala už původní 
nástavbu. Výběrové řízení na výběr zhotovitele 
bylo vypsáno na konci května. Do výběrového 
řízení se přihlásilo celkem sedm firem. Nabídku 
však nakonec podaly jen dvě firmy. Dne 16. 
června zasedla  výběrová komise, která  nakonec 

vybrala jako nejvhodnějšího dodavatele (tedy dle 
zákona o veřejných zakázkách zhotovitele s nej-
nižší cenou)  firmu Fastavbau s.r.o. s cenou 4,9 mil. 
Kč včetně DPH.

Podmínkou města je, aby základní dostavba 
třídy byla dokončena nejpozději do 15. srpna, 
aby se stihlo zařídit třídu nábytkem nejpozději do 
začátku školního roku.

Zahájení prací předpokládáme ihned na 
začátku prázdnin. Doufám, že nás nebudou čekat 
žádné nepředvídatelné problémy a že se podaří 
novou třídu otevřít 1. září tohoto roku. Kapacita 
dobřichovické školy bude navýšena na celkových 
150 dětí.

Michael Pánek, místostarosta za ODS

Poděkování císaře Karla IV. 
a jeho manželky

Z neznámého zdroje došel na městský úřad mejl 
od samotného Jeho císařského veličenstva Karla 
IV. Lucemburského a  od jeho manželky, Jejího 
císařského veličenstva Elišky Pomořanské, který 
zde rádi přetiskujeme:

Milý lide dobřichovický, rychtáři  
a osvícení konšelé

Děkujeme za vřelé přivítání  
Jeho Milosti císaře Karla lv.
s chotí Eliškou a jeho družinou  

a za Vaši pohostinnost.
Město Dobřichovice je klenotem regionu 

s vřelými lidmi. Jsme hrdí, že Vás máme. 
Poberounčí  se stalo středem našeho kraje 

z velké míry díky Vám.
Přejeme dobřichovickému lidu spokojenost 

a štěstí a těšíme se za rok  
na 10. královském pruºvodu.

Buºh Vám žehnej.
Jeho Milost císař Svaté říše římské  

Karel lv. s chotí Eliškou
a královským pruºvodem

Zemřel Ing. Pavel Kyzlík

Dne 25. května 2015 zemřel po krátké nemoci 
Ing. Pavel Kyzlík. Narodil se v  roce 1936 jen 
několik desítek kilometrů od  Dobřichovic proti 
proudu Berounky v  Křivoklátě, kde jeho otec, 
také lesní inženýr, právě působil. Byl prostřed-
ním ze tří synů, které jeho maminka Ludmila, 
zubní lékařka, s  tatínkem Ladislavem vycho-
vávali. Tatínek byl jako lesník často překládán, 
rodina se celkem 13x stěhovala. Konec základní 
školní docházky zastihl malého Pavla v Trutnově. 
Inspirován svým otcem, pokračoval na střední 
lesnické škole a po maturitě dále na ČVUT země-
dělské fakultě, obor lesnictví, kde promoval 
v roce 1959.

Jeho první zaměstnání ho zaneslo do Horo-
měřic, kde pracoval v  podniku Zemědělské 
stavby a kde se stal i ředitelem závodu. Koncem 
70. let přešel na tehdejší Federální minister-
stvo zemědělství a  výživy do referátu zeměděl-
ských staveb. Po sametové revoluci pracoval až 
do důchodu na Okresním úřadě Praha – západ, 
jako vedoucí  Referátu životního prostředí. Tam 
jsem ho poznal jako starosta Dobřichovic jako 
velmi uvážlivého a diskusím otevřeného člověka, 
se kterým se problémy řešily a  nikoliv se prová-
děly pouze příkazy.

Po odchodu do pense pracoval jako tajem-
ník České lesnické společnosti. Od úředničiny se 
vrátil ke své velké lásce, k  lesům a stromům, ale 
i  lásce k přírodě, ke krajině a k památkám, které 
nám zde zachovali naši předkové. Začal organizo-
vat zájezdy za krásami naší vlasti, které byly vždy 
připraveny ne na 100, ale symbolicky na 150%. 
Jeho znalosti, které předával účastníkům, byly 

vždy hluboké, a to nejen z jeho oboru, ale i z his-
torie, z umění a stavitelství.

Většina lidí se od určitého věku stahuje 
z veřejného působení, ale to nebyl případ Pavla 
Kyzlíka. Kandidoval několikrát do zastupitel-
stva obce, v letech 2006 – 2010 byl jeho členem, 
a  členem platným a  aktivním. Zabýval se pro-
blematikou ochrany proti povodním, pomáhal 
obcím s přípravou povodňových plánů. Byl dob-
řichovickým kronikářem, především jeho záslu-
hou byla u nás obnovena tradice vítání nově-na-
rozených občánků. Navrhoval výsadbu nových 
stromů, zabýval se starými a památnými stromy, 
psal o nich články a publikace, přednášel o nich 
a pasoval významné stromy.

Pavel Kyzlík nám bude hrozně chybět. Troufám 
si říci, že celým Dobřichovicím, kde prožil polo-
vinu svého života. Na zájezdy, které organizoval, 
se těšily desítky našich spoluobčanů, které vodil 
na krásná a zajímavá místa České republiky.

Dobřichovice miloval, měl je prochozené 
a  znal zde každý strom. Každý, kdo měl nějaký 
problém se stromem na své zahradě, se na 
něj obrátil a  vždy dostal dobrou radu. Inicio-
val v  Dobřichovicích vysázení mnoha desítek, 
snad i  stovek nových stromů, které rostou a  sílí 
a  budou nám připomínat jeho působení. Byl 
angažovaným člověkem, věci kolem něj mu 
nebyly lhostejné. Místo Ing. Pavla Kyzlíka zůstává 
po jeho odchodu prázdné a nevidím nikoho, kdo 
by ho mohl nahradit.

Čest jeho památce!
vk

Silnice v Hlásné Třebani je 
uzavřena

V  Hlásné Třebani pokračuje stavba kanalizace, 
která se dotkne i  části silnice č. 116. Hlásnou 
Třebani tedy až do srpna t. r. neprojedete, pokud 
chcete pokračovat směrem na Karlštejn. Je nutné 
použít objížďku přes Mořinu a  dolů k  České 
hospodě.

vk

Tak jsme Ing. Pavla Kyzlíka znali
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Zemřel Ludvík Vaculík

Dne 6. června 2015 zemřel klidně ve svém 
domě v Dobřichovicích spisovatel a angažovaný 
člověk Ludvík Vaculík. Narodil se v červenci 1926 
v moravském Brumově, kde byl i pohřben.

Jeho mládí ovlivnila 2. světová válka, vyučil se 
u Bati ve Zlíně, pak byl vychovatelem učňů, dále 
studoval a  od začátku 60. let se stal novinářem. 
Začal psát i  vážnější prózu. Veřejnost se s  ním 
seznámila románem Sekyra. Další jeho známá 
díla jsou Morčata, Jak se dělá chlapec, Český snář 
a další.

Angažoval se v  Pražském jaru, zejména na 
sjezdu spisovatelů v roce 1967, kde pronesl slavný 
projev s drtivou kritikou komunistického režimu, 
za který byl vyloučen z KSČ poprvé. Na jaře roku 
1968 sepsal zásadní text „Dva tisíce slov“, ve 
kterém popsal, jak by měla československá spo-
lečnost vypadat. Jeho 2000 slov byl podle nor-
malizátorů základní protikomunistický text. Po 
okupaci vojsky SSSR byl odstaven od všech kul-
turních aktivit a  vyloučen ze všech uměleckých 
a novinářských svazů a psal pouze tzv. do šuplíku. 
Z  KSČ byl vyloučen podruhé. Jeho texty se opi-
sovaly a kolovaly mezi lidmi, kteří v nich nachá-
zeli odpovědi na často kladené otázky o  pod-
statě komunistické totality. Ujal se samizdato-
vého vydávání zakázané literatury, založil a vedl 
slavnou Edici Petlice.

Po roce 1989 se vrátil do kulturního a spole-
čenského života, včetně akcí v  Dobřichovicích. 
Četl u nás své fejetony, vystupoval se souborem 
Ludus Musicus, krásně uměl zpívat, především 
moravské písničky. Jeho knihy byly opět vydá-
vány. Hodně energie věnoval Lidovým novinám, 

kde měl každé úterý svůj pravidelný sloupek 
s  názvem Poslední slovo, kde glosoval události 
a také se mnohokrát zmínil i o dění v Dobřichovi-
cích, o kterých ale psal vždy pouze jako „D“. Neměl 
rád jméno Berounka, prosazoval, aby se řece pod 
Plzní říkalo Mže.

Měl neotřelé názory, kriticky psal k  mnoha 
nešvarům naší nové a  rychlé doby, nikdy neza-
pomněl, odkud vyšel. Jeho břitké pero nám bude 
chybět.

Čest jeho památce.
vk

O čem jednala rada města

Rada se za dobu od poslední uzávěrky sešla 
celkem dvakrát a kromě návrhu územního plánu 
za účasti ostatních zastupitelů, jednala o následu-
jících záležitostech:

Rada porovnala cenové relace několika 
firem, které instalují antény k  šíření wifi signálu, 
s nabídkou společnosti Dobnet. V  rámci diskuse 
byly projednány návrhy, jakou protihodnotu by 
město mělo v partnerské smlouvě se společnosti 
Dobnet požadovat za instalaci antén na svých 
budovách.

Výsledkem diskuse byl požadavek na poskyt-
nutí internetového připojení městskému úřadu, 
školním zařízením a knihovně zdarma a poplatek 
za pronájem místa pro antény 30 000,- Kč ročně. 
V případě vzájemné nedohody doporučuje rada 
ověření ceny nezávislou odbornou konzultací.

Ing. arch. Kándl upozornil, že rada neobdr-
žela nákres instalace antény na základní škole, 
aby mohla posoudit i celkový vzhled. V následné 
diskusi požadovala rada, aby byly předloženy 

všechny doklady zaručující, že konstrukce plní 
všechny podmínky jak z hlediska zamezení úrazu 
(pád antény), tak i případného poškození střechy 
a  její izolace (neporušení záruk). K  souhlasu 
s  výsledným návrhem potřebuje rada, aby byl 
doložen souhlas projektanta střechy, že nedojde 
ke ztrátě záruk, posudek statika ap.

Starosta seznámil členy rady s cenovou nabíd-
kou potenciálního kupce dvou pozemků při ulici 
K Tenisu. Rada doporučuje dále jednat a předlo-
žit výslednou dohodu k  projednání zastupitel-
stvu. Místostarosta zdůraznil, že město není pod 
tlakem a  může případně pokračovat v  prodeji 
i po skončení současné smlouvy s realitní kance-
láří a vyzvat další zprostředkovatele. Ing. Bezděk 
doporučil v  případě, nebudou-li nyní k  dispo-
zici zajímavé poptávky, využít raději překleno-
vací úvěr do doby prodeje pozemků, než snižovat 
cenu nemovitostí.

Rada projednala předložené žádosti o granty 
města Dobřichovic a  schválila přidělení finanč-
ních prostředků. Seznam grantů najdete na inter-
netových stránkách města.

Starosta seznámil radu s  právní analýzou 
k dalšímu postupu města Dobřichovice při řešení 
vztahu města ke komunikacím v prostorách auto-
kempu. Tajemník informoval radu, že Městský 
úřad Dobřichovice zahájí v  souladu se zákonem 
o  pozemních komunikacích č. 13/1997 Sb. 
správní řízení o kategorizaci komunikací v prosto-
rách autokempu. Na základě uvedeného silničně 
správního rozhodnutí může rada případně revo-
kovat usnesení, kterým byla komunikace zařa-
zena do pasportu komunikací města Dobřicho-
vice.

Na dotaz členů rady informoval tajemník, že 
zařazení veřejně užívaných komunikací do jaké-
koli kategorie nemá vliv na omezení jejich využí-
vání, ale definitivní závěry vyplynou až z místního 
šetření a silničně správního rozhodnutí.

Starosta představil projekt úpravy vodního 
prvku ve Školní ulici, která zamezí ztrátám vody 
při provozu. Místostarosta Pánek a  radní Kándl, 
kteří prověřovali možnosti stavebně–technic-
kého řešení, potvrdili, že došli ke shodnému 
závěru jako projektant zmíněné úpravy.

Tajemník Prchal seznámil členy rady s novým 
zněním Knihovního řádu Obecní knihovny v Dob-
řichovicích. Mimo formálních změn se úpravy 
týkají především sankčních poplatků. Dále infor-
moval radu, že knihovna je registrována jako 
Obecní knihovna v  Dobřichovicích a  že požádá 
o  přeregistraci na Městskou knihovnu Dobři-
chovice. Rada se seznámila s  novým knihovním 
řádem a souhlasila s jeho zněním.

Místostarosta Pánek upozornil radu na poten-
ciální nebezpečí, které představují větve přerost-
lých topolů u cyklostezky ve směru na Černošice. 
Při větru se lámou a  ohrožují chodce a  cyklisty. 
Doporučil pořídit dendrologický posudek a  dle 
něj prokácet stromy tak, aby se toto nebezpečí 
omezilo. Rada souhlasila a  doporučila předložit 
návrh na prokácení topolů k odsouhlasení zastu-
pitelstvu.

Místostarosta Pánek informoval radu, že 
v pátek 5. 6. 2015 bude vyhlášeno výběrové řízení 
na přístavbu jedné třídy MŠ Dobřichovice a navý-
šení kapacity školní kuchyně. Výběrové řízení pro-
běhne 16. 6. 2015 a 26. 6. 2015 by stavba měla být 
zahájena tak, aby do 15. 8. 2015 byla dokončena. 

Ludvík Vaculík s manželkou na zahradě v Dobřichovicích
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Z důvodů dodržení uvedených termínů požádal 
o  zařazení tohoto bodu do programu jednání 
zastupitelstva 16. 6. 2015, protože dříve není 
možné výsledky výběrového řízení projednat.

Tajemník Prchal informoval radu o  žádos-
tech Středočeského kraje a  SUDOP PRAHA a.s. 
o  výpůjčku a  zábor pozemků sousedících s  ulicí 
Karlickou v  souvislosti s  rekonstrukcí mostku 
v  Karlíku a  opravou komunikace III/11551 Kar-
lické. Rekonstrukce komunikace by měla být 
ukončena cca 30. září 2016. Příjezd do obce Karlík 
bude zajištěn pouze od Dobřichovic.

Městský úřad Dobřichovice bude souhla-
sit se záborem veřejného prostoru za podmínky 
úhrady správního poplatku za zábor veřejného 
prostranství podle platné vyhlášky o  místních 
poplatcích ve výši 10 Kč/m2/den.

Rada města Dobřichovice zmíněné požadavky 
projednala a zdůraznila, že z ulice Karlické je pro 
všechny místní obyvatele, ale také pro základní 
školu a  příjezdy rodičů s  dětmi, jediný možný 
přístup do bočních ulic Raisovy, Mánesovy a Bez-
ručovy. Po diskusi se rada shodla na požadavku, 
aby ulice Karlická v  oblasti mezi ulicí Pražskou 
a  Bezručovou byla po dobu výstavby označena 
jako slepá (a nikoli uzavřena zákazem vjezdu) 
a aby práce probíhaly po úsecích tak, aby zůstala 
zachována alespoň minimální průjezdnost do 
zmiňovaných bočních ulic.

Současně rada požádala o  dodání schvále-
ných dopravně inženýrských opatření a zajištění 
takových opatření, která by zabránila poškození 
sochořadí (včetně osvětlení soch), které je podél 
Karlické.

Starosta informoval radu o povinnosti schvá-
lit účetní závěrky příspěvkových organizací za rok 
2014 včetně Základní umělecké školy, Mateřské 
školy a Základní školy.

Různé:
 U podchodu na nádraží by bylo potřeba odstra-

nit přerostlé křoviny a  vybudovat zde stojany 
pro kola. Prostor je potřeba prořezávat pravi-
delně. Starosta přislíbil, že se tyto práce zadají 
panu Sejfovi, který pečuje o městskou zeleň.

 Opravu klapky v propustku je potřeba nechat 
nacenit a potom dát opravit.

 Ve Všenorské je potřeba dořešit parkování, 
aby se omezilo množství parkujících aut. Buď 
je možné zde vyhlásit obytnou zónu nebo 
instalovat zábrany.

 Ve Všenorské se začínají místy objevovat 
poruchy vozovky. Ing. Abel přislíbil, že je ve 
spolupráci s p. Tichánkem vyhledá, aby je bylo 
možné reklamovat.

 Do ulice K Dubu stéká přívalová voda z nedo-
končené strouhy v horní části ulice, kterou je 
potřeba dořešit. Současně je potřeba prose-
kat křoviny, aby nebránily v průtoku vody.

 Radní Kándl informoval o možnostech rozší-
ření jídelny v ZŠ. Při navýšení kapacity školy 
nebude dostačovat výdejní plocha. Jsou tři 
možná řešení: přistavět jídelnu směrem ven 
do dvora; použít prostor současné šatny 
a  ty přemístit na chodby; přistavět šatny 
směrem k  hřišti. Rada dospěla po diskusi 
k závěru, že je potřeba zadat studii, která by 
navrhla celkové řešení a pokud by se město 
rozhodlo jídelnu rozšířit využít dotační pod-
poru. Rada pověřila starostu výběrem pro-
jekční kanceláře.

podle zápisů rady vk

Třídění a recyklace–součást 
ochrany životního prostředí

Sběr elektrospotřebičů k  jejich následné recyk-
laci, stejně jako třídění odpadů se stalo už dávno 
běžnou součástí našich životů. Město Dobřicho-
vice se snaží tento přístup k životnímu prostředí 
dále rozvíjet a  přes všechny problémy, které se 
tu a  tam objevují (spálené kontejnery, ucpané 
vhozy do podzemních kontejnerů atd.), bude 
pokračovat v těchto aktivitách i nadále.

V  loňském roce odevzdali podle informací 
spolupracujících společností naši občané skoro 
964 kg drobného elektroodpadu. Přestože nebyly 
k recyklaci odevzdány žádné televize nebo moni-

tory, není to nezanedbatelné množství. Podle 
environmentálního vyúčtování, které jsme obdr-
želi, je možné konstatovat, že naši občasné v roce 
2014 uspořili díky recyklaci elektroodpadu při-
bližně 23 MWh elektřiny, 1 660 litrů ropy, 90 m3 
vody a  0,43 tun primárních surovin. Navíc jsme 
pomohli snížit emise skleníkových plynů o  4,30 
tun CO2 ekv. a  produkci nebezpečných odpadů 
o 18,5 tun.

Studie ukazují, že zpětný odběr elektrozaří-
zení, a  to i  těch nejmenších jako jsou například 
mobily, má nezanedbatelný pozitivní dopad na 
životní prostředí. Když si uvědomíme, že recyk-
lace běžných 100 televizorů přináší úsporu spo-
třeby elektrické energie pro domácnost až na 4 
roky nebo že odevzdání 10 vysloužilých moni-
torů ušetří spotřebu energie potřebnou pro chod 
notebooku po dobu necelých 5 let, je zřejmé, 
že se jedná o  zajímavá čísla. Všichni, kteří třídě-
ním přispívají k  ochraně životního prostředí, si 
zaslouží obrovský dík.

Obdobně osvědčení pro Dobřichovice za 
rok 2014, které se týká tříděného sběru a využití 
papíru, plastů, skla a  dalšího tříděného odpadu, 
vyčísluje úsporu emisí CO2 ekv. na 349,942  tun 
a úsporu energie na 8 332 903 MJ. Díky provozu 
systému tříděného odpadu a  recyklace využi-
telných složek komunálního odpadu jsme tak 
všichni přispěli ke zlepšení životního prostředí 
a snížení „uhlíkové stopy“.

Je příjemné, když věci, které děláme, mají 
smysl.

(pp)

Vítání občánků

V  pátek 12. června se ve velkém sále křižovnic-
kého zámku konalo již poosmé v  nové histo-
rii města přivítání nových občánků Dobřichovic, 
dětí, které se narodily v roce 2014.

Setkání zahájil starosta, který připomněl, že 
o  toto vítání se velmi zasloužil nedávno zesnulý 
Ing. Pavel Kyzlík. Na úvod zahráli Sean Barry 

V skoro plném sále zámku byli přivítáni noví občané Dobřichovic, děti narozené v roce 2014
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a Andrea Kudrnová a zatančily holčičky z taneční 
skupiny paní Hartmanové.

Pak již následovalo vítání nových občánků, 
kterých loni přibylo rovných 40, hezky vyrov-
naně 20 chlapečků a 20 holčiček. Nejpilnější byla 
lokalita Za Parkem s 9 miminky a tam jsou letos 
i  jediná dvojčata – holčičky. Další zajímavostí je 
výrazný rozdíl mezi počtem jarních a  podzim-
ních dětí – za první polovinu roku se narodilo 25 
miminek, v  druhém půlroce jen 12, poslední tři 
se narodily již v roce 2015. Výběr křestních jmen 
byl opět velmi různorodý, opakují se jména Lucie, 
Jan, Filip a  Šimon, ale jinak je to pestrá paleta 
jak starých a tradičních českých jmen, tak i jmen 
novějších, či méně používaných.

Na závěr přivítal starosta mezi občany Dob-
řichovic dvě rodiny, rodinu Hainzovu a  rodinu 
Vávrovu. Tyto rodiny se staly dobřichovickými 
dosti neobvyklým způsobem, a sice ne přistěho-
váním, ani narozením, ale tak, že pozemky s jejich 
domy byly na jejich žádost přičleněny z katastru 
Všenor ke katastru Dobřichovic.

vk

Doc. RNDr. Emil Calda CSc., 
HgS, PbS osmdesátiletý

Emil Calda se začátkem července dožívá osm-
desátky. Narodil se v  Dobřichovicích, asi tam, 
kde je dnešní vinárna U Caldů, je tedy opravdo-
vým rodákem a  ne jen miminkem přivezeným 
z pražské porodnice.

Do školy chodil ve své rodné obci, pokračo-
val na Vančurově gymnáziu v  Praze, studoval 
matematiku na Karlově Universitě, kde promoval 
v roce 1958.

Pak učil matematiku a fysiku na několika praž-
ských školách, po 15 letech přešel na Matema-
ticko-fysikální fakultu UK na katedru didaktiky. 
Získal titul RNDr., pak CSc. a v roce 1989 byl jme-
nován docentem.

Emil Calda je psavým člověkem. Je autorem 
mnoha odborných publikací, skript, učebnic 
matematiky, publikoval řešené úlohy pro procvi-
čování této vědy věd, kterou bohužel mnoho lidí 
nemá rádo, ale svůj plat a další prebendy si spočí-
tat umí. Publikoval v časopisech, buletinech, a to 
jednak matematických, ale i  populárně-výchov-
ných, do nichž počítám i dobřichovické tiskoviny 
Kukátko, kde je členem redakční rady, ale i tento 
Informační list. Je zakladatelem nového vědního 
oboru–patamatematiky.

Ale nejen prózou živ je člověk. Emil Calda je 
i  básníkem. Jeho verše velmi originálně popiso-
valy i matematické vztahy a domnívám se, že je 
v  této oblasti poesie nejen zcela ojedinělý, ale 
dosud nedoceněný. Veršoval i na témata obecná. 
Před rokem 1989 občas vyšel v  Kukátku jeho 
trefný veršík o  zanedbaném stavu dobřichovic-
kého zámku nebo o stavu ulic a chodníků. Za toto 
jeho dílo získal od rodiny a přátel čestný titul PbS, 
což není sirník olovnatý, ale “Podbrdský slavík”.

Emil Calda je i  přes svůj věk stále sportov-
cem. Ale sportovcem rozumným. Neprovozuje 
šílenosti jako 24 hodinový běh, lezení do korun 
stromů, nebo skákání na laně, ale zajde do místní 
sokolovny na volejbal, zaběhne si, když se mu 
zachce atd. Veřejnost ho dobře zná, protože 
je již asi 20 let pravidelným a  vždy nejstarším 

účastníkem místního běhu “Dobřichovkcká 
míle”.  V  mládí ovšem to bylo něco jiného–koší-
ková, volejbal, později běhání, preferoval dlouhé 
tratě. Mnohokrát běžel z Běchovic do Prahy, řádil 
v  Kunratickém lese, troufl si i  na maraton!! Stal 
se “železným mužem”, k  čemuž musel během 
12 hodin nejprve uplavat 2 km, pak ujet na kole 
200 km a nakonec uběhnout 20 km. Za běžecké 
aktivity provozované až do pozdního věku získal 
do své sbírky další titul, a to HgS, což není sirník 
rtuťnatý, ale “Rtuťovitý stařík”!!    

Do dalších let přejeme Emilovi Caldovi 
dobré zdraví, veselou mysl, radost ze života 
a  další nápady na nové básně, články, fejetony 
a povídky.

vk

Letní provoz knihovny 
v Dobřichovicích

Knihovna Dobřichovice vás chce upozornit, že 
bude otevřeno jen pár dní ze začátku července 
a pak bude až do konce srpna zavřeno.

Bude otevřeno jen v červenci, a to
čtvrtek 2. července 14:00 – 17:00
úterý 7. července 18:00 – 20:00
čtvrtek 9. července 14:00 – 17:00
úterý 14. července 18:00 – 20:00
Celý srpen bude knihovna zavřena.
Chceme proto všechny čtenáře požádat, aby 

přišli včas vrátit knihy, nebo aby si výpůjčku pro-
dloužili. Knihy, které si v červnu půjčíte nebo pro-
dloužíte, můžete vrátit až začátkem září. Věříme, 
že vám knihy z  naší knihovny zpříjemní letní 
měsíce a budeme se na vás těšit opět v září.

Upozorňujeme vás také na změnu Knihov-
ního řádu. Jeho obsah si můžete přečíst na našich 
stránkách http://naseknihovna.cz/dobrichovice 
nebo přímo v knihovně.

Za Knihovnu v Dobřichovicích
Veronika Krecbachová a Eugenie Řehnová

Navštívili jsme Francii

Ve dnech 22. – 25. května navštívila početná 
skupina dobřichovických občanů partnerskou 
francouzskou obec Villieu Loyes Mollon, která leží 
v Departementu Ain asi 35 km severo-východně 
od Lyonu.

Byla to již naše jedenáctá cesta do tohoto 
francouzského městečka, se kterým nás pojí part-
nerské vztahy od roku 1997, kdy jsme se vzá-
jemně seznámili. Tento rok se pobytu ve Francii 
a setkání zúčastnil rekordní počet našich občanů. 
Jelo nás nakonec rovných padesát.

Menší část použila k cestě svá soukromá auta 
a  cestu si plně hradila, většina jela autobusem, 
který objednal městský úřad a  každý přispíval 
částkou 1500 Kč.

Ve Villieu Loyes Mollon jsme byli přivítáni, 
dostali jsme menší pohoštění a  šli jsme spát, 
protože cesta trvá asi 11 hodin, vzdálenost činí 
1050 km, ale z Loděnice až 7 km od Villieu se jede 
stále po dálnici.

Druhý den jsme si prohlédli starý benediktin-
ský klášter v malém městečku Ambronay, asi 20 
km od VLM. Odpoledne a  večer jsme se zúčast-
nili oslavy 50. výročí založení místního sportov-
ního klubu Mollon Omnisports, kde hrála hudba, 
hrál se stolní tenis, jedlo a pilo, později i  tančilo 
a zpívalo.

Další den jsme navštívili Lyon, velké milionové 
město na soutoku dvou řek – Rhôny a  Saôny. 
A  práve těsně u  soutoku bylo loni vybudováno 
úplně nové museum, které jsme navštívili. Jsou 
zde vystaveny artefakty, které popisují vývoj 
života na zemi – od vzniku vesmíru, vzniku slu-
neční soustavy až k moderním vynálezům lidstva. 
Jsou zde exponáty astronomické, geologické, 
paleontologické, biologické, historické, technické 
a mnoho dalších a jedna návštěva tohoto musea 
nestačí. Po obědě v  tradiční pivnici Georges 
v Lyonu s tradičním alsaským jídlem choucroute 
jsme se prošli ve velkém lyonském parku se ZOO 
(to bylo něco pro asi 15 dětí, které se cesty účast-
nily) a  již jsme se těšili na společenský večer. 
Našim hostitelům jsme předali zcela novou letec-
kou fotografii Dobřichovic a  sportovnímu klubu 
pak broušený pohár z českého křišťálu. Naši hos-
titelé nám uvařili savojské jídlo tartiflette, což je 
směs brambor, sýru Reblochon a špeku, tedy nic 
dietního. K tomu se popíjelo víno a na závěr přišel 
i dezert.

Poslední den jsme strávili s  francouzskými 
přáteli opět ve Villieu Loyes Mollonu, kde jsme 
navštívili jejich zcela novou radnici a odpoledne 
se většina lidí vypravila do nedalekého středově-
kého městečka Perouges. Poslední den večer se 
většina z nás vydala autobusem zpět domů.

V návštěvách se pravidelně střídáme, jeden 
rok jedeme my do Francie, další rok zase Fran-
couzi k nám. Za ty dlouhé roky se již mezi někte-
rými rodinami rozvinuly skutečně přátelské, 
někdy téměř rodinné vztahy. Letošní cesty se 
zúčastnilo padesát lidí z Dobřichovic (nebo blíz-
kého okolí), z nichž bylo 13 dětí ze ZŠ Dobřicho-
vice, které se učí francouzsky. Ubytováni jsme 
vždy v rodinách a Francouzi naopak zase v našich 
rodinách, což přispívá k  daleko lepšímu pozná-
vání a  sbližování. Je to forma spolupráce mezi 
občany různých zemí EU, která paradoxně není 

Emil Calda HgS, PbS při odpočinku na milované 
Albeři
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příliš propagovaná v  oficiálních dokumentech 
ani ve sdělovacích prostředcích, ačkoliv se jedná 
o  nejbližší vzájemné kontakty a  nejlepší pozná-
vání lidí z různých zemí EU. 

Na konci pobytu jsme se dohodli, že naše další 
vzájemné setkání se uskuteční u nás v Dobřicho-
vicích a že termín upřesníme.

Václav Kratochvíl a Hynek Moravec

Tajemník není od slova 
tajemný

Jak jsme již v  našem listu informovali, nastou-
pil do Městského úřadu nový tajemník Mgr. Petr 
Prchal. Navštívili jsme ho v jeho nevelké kanceláři, 
abychom ho blíže našim čtenářům představili.

Pane tajemníku, vy jste byl starostou městské 
části Praha 12, kde jste určitě pracoval v  mnohem 
větší pracovně, není vám vaše nová kancelář malá?

To jste mě rozesmál. Pracovna je přece 
od slova pracovat a  na to je velká dost a  dost. 
I když jsem byl už v kancelářích, které jsem sku-
tečně záviděl. V  jednom starém zprivatizova-
ném domě nedaleko Staroměstského náměstí 
má například ředitel jakési zahraniční společ-
nosti kancelář s  nádherným stropem jagellon-
ské gotiky, kam by kdekoli jinde ve světě vodili 
turisty za nemalé vstupné jen, aby se podívali. 
U  nás se takhle může kochat každodenně ten 
jeden ředitel. A  protože mám rád historii, tak 
jsem mu skutečně záviděl.

Já jsem léta pracoval na volné noze, ve svo-
bodném povolání. Byl jsem vlastně, jak se dnes 
říká, OSVČ už od roku 1984. A  protože jsem 
potřeboval pracovnu, přestavěl jsem si míst-
nost v suterénu. Celou dobu jsem si říkal, jak by 
to bylo pěkné, kdybych měl okno s výhledem do 
malebné krajiny. Francouzská okna a za nimi širý 
kraj. A dnes mi stačí vyjít ven před radnici a jsem 
v parku. A to je velice příjemné.

Tím se tak trochu dostáváme k  vašemu před-
cházejícímu povolání, které je, pokud se nemýlím, 
režie dokumentárních filmů a  v  této oblasti jste se 
také věnoval naší historii.

To je pravda, podílel jsem se na cyklu Deset 
století architektury nebo jsem pro Českou televizi 
dělal hodinový film o  naší archeologii Součas-
nost minulosti. Řada prací se týkala i propagace 
naší republiky. Například jsem točil pořad o fran-

couzských stopách v  naší minulosti i  kultuře 
pro výstavu o České republice ve Francii. A řadu 
jiných zajímavých věcí, ale to byly takové bon-
bonky, protože převážná většina mé činnosti 
byla zaměřena na různé technické, stavební nebo 
dopravní obory. To byla moje hlavní činnost u nás 
i po Evropě.  

Jak se vlastně stane, že se člověk od umění 
dostane do politiky nebo do úřadu?

To není tak zvláštní. Jednak dokumentární 
film vlastně znamená, že musíte vstřebat velké 
množství vědomostí o  té či oné věci, a  pak to 
musíte umět převyprávět tak, aby vám všichni 
rozuměli. A  politika by měla fungovat stejně. Je 
potřeba absorbovat všechny informace, a potom 
je seřadit a  setřídit tak, aby vám nejen všichni 
rozuměli, ale také aby ty věci dávaly dohromady 
nějaký smysl.

Samozřejmě s tím souvisí i to, že jsem byl od 
dob Občanského fóra aktivní v  místní politice, 
ať už jako zastupitel nebo člen různých komisí 
či prostě jen přidružený podporovatel. Což mne 
nakonec dovedlo až do starostenské funkce. 
Předtím jsem ještě, abych nezapomněl, učil na 
Vyšší odborné škole publicistiky, a to musím říci, 
že mne skutečně hodně bavilo.

Práce by totiž měla přinášet potěšení. Samo-
zřejmě peníze jsou také docela důležité, ne, že 
ne, ale třeba právě v tom školství nejsou skoro 

žádné. Tam to musí člověka vysloveně bavit 
a  těšit, jinak by ho tam asi těžko něco jiného 
udrželo.

Ale jak jste se nakonec dostal od toho všeho do 
úřadu?

Ono to není příliš daleko. Na všech těch 
pracích mě bavilo, že jsou velice různorodé a roz-
manité. A  pro starostování to platí obzvláště. 
Jenže v Praze jsem měl skoro 240 zaměstnanců, 
takže to bylo více o řízení, než o konkrétní práci. 
Vlastně podrobněji jsem se mohl věnovat jen pár 
tématům, jako byla protidrogová prevence, inte-
grace menšin (ve správním obvodu Prahy 12 je 
největší asijská tržnice v Evropě SAPA) nebo bez-
domovectví.

Ta rozmanitost je právě to, co se mi líbí i  na 
práci tajemníka v  Dobřichovicích. Že se člověk 
může věnovat otázkám z nejrůznějších oblastí – 
od sociálních, přes dopravní až po územní rozvoj 
apod. A protože je nás zde na úřadu přeci jenom 
trochu méně, tak si můžu sáhnout na každou tu 
záležitost velice podrobně.

Samozřejmě, nebýt mých milých kolegyň, tak 
bych se v tom asi ztratil, ale naštěstí mi pomáhají 
a pečují o mě velmi usilovně. A pochopitelně také 
pan starosta, který by – kdyby měl den 48 hodin – 
zvládl by zjevně celý chod radnice sám.

Vy jste vlastně na úřadu s  panem starostou 
jediní dva muži. Jak si na to zvykáte?

Skupina Čechů a Francouzů před odjezdem domů

Za 18 let našich vztahů se vystřídalo celkem pět starostů. Zleva sedí Václav Kratochvíl, Claude Marcou 
a jejich pokračovatelé Petr Hampl, Eric Beaufort a Michael Pánek
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Já jsem vystudoval humanitní gymnasium. 
Tam nás bylo ve třídě 32 a z toho jsme byli čtyři 
kluci. Jedním z  nich byl herec Tomáš Hanák, 
dalším zase novinář Martin Hekrdla. Takže možná 
je to naopak prostředí, které člověka popohání 
kupředu.

Muži, když jsou pohromadě, mají ten-
denci neustále přesvědčovat své okolí o  tom, 
jak co udělali nejlépe, jak se má co zařídit a  jak 
mají věci vypadat. To u  žen nebývá, resp. nebý-
valo. V  posledních letech gendrových turbu-
lencí se občas objevují i  takové ženy. Ale větši-
nou to tak není. Ale to je možná důvod, proč je 
převaha mužů mezi politiky, mezi vynálezci atd. 
To není ve schopnostech, ale v tom prosazování 
vlastních nejlepších názorů. A  někdy se občas 
někdo zrovna trefí a je z toho třeba nový vynález. 
Přitom všichni dobře víme, že ti skutečně moudří 
a  zkušení, jsou spíš skromní, nikam se se svými 
názory necpou, dávají prostor i ostatním. Prostě 
moudří a skromní. No, ale takových je nás málo. 
Pochopitelně žertuji a provokuji.

Proč právě Dobřichovice?
Na to rád odpovím. Já mám odjakživa rád 

tento kraj, protože je to krajina mého dětství. Můj 
dědeček žil v  Radotíně a  Poberouní jsme pro-
jezdili jako kluci na kole křížem krážem. Takže 
mě to docela lákalo. Sice jsem měl po skončení 
svého funkčního období i  jiné nabídky, ale do 
Dobřichovic mě lákal i  široký záběr pracovních 
aktivit. Nakonec musím se přiznat, že mě okouz-
lilo i  výběrové řízení, které jsem zde absolvoval. 
Zahrnovalo i  „hereckou“ etudu testující schop-
nost jednat s problematickými osobami, písemné 
testy atd. Velmi velmi důkladné. Ve srovnání s tím 
byly mé přijímačky na FAMU, kde nás vybrali osm 
asi ze tří set, procházkou růžovým sadem.

Ale protože nic nemá být jednostranné, 
dovedlo mě to i  k  tomu, že jsem se také hlou-
běji podíval na Dobřichovice. A zjistil jsem, že to 
je funkční a dobře spravované město, které umí 
žít. Že tu je spousta kulturních aktivit, celkem 
přiměřený nepoškozující rozvoj a  že se Dobři-
chovice velmi zdatně potýkají s  těžkostmi, které 
doba přináší. Já sice docela zvládám i  krizové 
řízení, ostatně prodělal jsem minulé povodně, 
ale vždycky je příjemnější vstoupit někam, kde to 
funguje, než se potýkat s rozvratem.

A ještě se přiznám k  jedné věci, kterou jsem 
ještě nikde neříkal. Ověřoval jsem si také, co mne 
může na radnici čekat. Samozřejmě jsem viděl, že 
se radnice snaží o transparentnost a otevřenost, 
ale také jsem si potřeboval potvrdit, že se tady 
pracuje a rozhoduje nepokřiveně a bez postran-
ních úmyslů. Všichni víme, jak to ve světě chodí 
a že se děje ledacos. Ale vstupovat do zaměstnání 
někam, kde si nemůžete být jistý, že nebudou 
třeba nějaké tlaky, abyste přimhouřil oko nebo 
trochu přiohnul ten či onen předpis, někomu 
pomohl a jinému uškodil… Na to už nejsem dost 
pružný, takové prostředí a zaměstnání může být 
někdy nepohodlné velice velmi. A Dobřichovice 
bez problému prošly.

Vy jste, jak jsme se dozvěděli, i  zastupitel hlav-
ního města Prahy.

Ano, ale to je široké téma, do kterého bych se 
dnes už nepouštěl. Jen dodám, že jsem byl mile 
překvapen, jak máte v  Dobřichovicích dělnou 
radu i zastupitelstvo. A že vím, o čem mluvím! To 
není o tom, že by nemohl mít každý svůj a zcela 

odlišný názor. To je o tom, že ty názory jsou kon-
zistentní, mají hlavu a  patu a  věci se posunují 
kupředu. To zdaleka není všude běžné, jak vím 
z vlastní zkušenosti. Jako člověk zvenčí to přece 
jenom umím posoudit… Nevypadá to trochu, 
jako pauza na reklamu? Ne, vážně se mi to líbilo. 
Podívejte se někdy na web hlavního města, když 
je zasedání a bude vám to jasné.

Ale dost politiky, nakonec odlehčující otázku: 
Jak se vám vystupovalo v Noci na Karlštejně?

Velmi toporně. Ale to je právě to, o čem jsem 
mluvil a  co mě lákalo. Sotva jsem nastoupil, už 
jsem se ocitl na scéně. Ani jsem nevěděl, co mám 
dělat. To je úžasný zážitek. A nejhorší je, že jako 
režisér vím, co dělám špatně, ale nemám okamži-
tou schopnost nebo cvik udělat to líp. Jako sta-
rosta jsem hodně rád oddával nebo vítal občánky, 
ale tím, že to bylo časté, jsem to neustále procvi-
čoval k větší a větší dokonalosti. Ale tady jsem byl 
vržen do vody, a plav! Moc se mi to líbilo.

Když se člověk ocitne uprostřed hry, kterou 
ani moc nezná, tak ho to trochu zavalí, ale potom 
už si věci srovná, nastaví priority, dá všemu řád 
a dělá vše proto, aby se zdokonaloval a byl příště 
lepší a lepší. A to platí nejen pro divadlo, to mám 
vlastně i tady v kanceláři.

Tak držíme palce a děkujeme za rozhovor.

Testování Scio v 5. ročníku

V  dubnu se 5. ročník naší školy zúčastnil pro-
jektu „Stonožka“ společnosti SCIO. Do testování 
se zapojilo celkem 443 škol (tj. 10.422 žáků) z celé 
republiky.

Výsledky naší školy v  matematice i  českém 
jazyce jsou nadprůměrné. Patříme mezi úspěšné 
školy a máme lepší výsledky než 80% (v českém 
jazyce) a 70% (v matematice) zúčastněných škol. 
V  obou předmětech je potenciál našich žáků 
využíván optimálně a  jejich výsledky odpovídají 
úrovni jejich studijních předpokladů. Všichni žáci 
pak obdrželi podrobný rozbor své práce, který 
mohou též najít v elektronické podobě na strán-
kách Scio pod svým přihlašovacím heslem.

Blahopřejeme a  děkujeme všem zúčastně-
ným žákům i jejich paní učitelkám.

B.Stejskal

Přívoz v Mokropsích opět 
jezdí

Od konce května opět jezdí starý přívoz mezi 
oběma břehy Berounky v  Dolních Mokropsech 
v Černošicích. Dostanete se k němu z centra Mok-
ropes ulicí kolem vody. Dostal poetické jméno 
Přívoz Kazín. Původní přívoz zanikl asi před pěti 
roky. Nový přívoz provozuje pan Bergman, který 
mj. vlastní několik lodí, které jezdí s turisty a výlet-
níky po Vltavě kolem Karlova mostu a Čertovky. Je 
také spolupořadatelem vodních slavností Navalis, 
které se pořádají v polovině května na počest sv. 
Jana Nepomuckého.

Ale zpět do Mokropes. Přívoz jezdí každý den. 
Ve všedni dny od 6 do 19 hodin, o víkendech od 
8 do 19 hodin. Mimo dopravní špičku pojede loď 
Kazi ve všední dny 3x a o víkendech dokonce 5x 
delší trasu – od černošické lávky až pod mokro-
peský jez a zase zpět.

Další informace na www.privozkazin.cz
podle Našich novin vk

Vyhodnocení výtvarné 
soutěže „Moje záliby“

Ve dnech 4. – 14. května proběhla na zámku 
výstava prací žáků výtvarného oboru Základní 
umělecké školy Dobřichovice. V  rámci výstavy 
probíhala také výtvarná soutěž s  názvem „Moje 
záliby“. Sešlo se nám 40 soutěžních obrázků. 
Velmi těžko se nám vybíral vítěz. A takto soutěž 
dopadla :

Kategorie 5–6 let :
1. místo             -   Jáchym Stupavský
2. místo             -   Ondřej Bárta
3. místo             -   Simona Němcová
Kategorie 7 – 9 let :
1. místo             -   Jakub Šikoš
2. místo             -   Jana Železná
3. místo             -   Anna Lejčková
Kategorie  10–15 let :
1. místo             -   Tereza Kuželová

Nový tajemník městského úřadu Mgr. Petr Prchal

Vítězná kresba Jáchyma Stupavského v nejmladší 
kategorii 5 – 6 let
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2. místo             -   Sophie Watierová
3. místo             -   Anežka Freislebenová
Vítězné obrázky si můžete prohlédnout na 

chodbě v  základní umělecké škole a  budou 
použity v našem kalendáři pro rok 2016.

Slavnostní otevření Infocentra 
města Dobřichovice a Letní 
slavnost Dobřichovického 
domku

V neděli dne 14. června se v rámci Letní slavnosti 
Dobřichovického domku konalo slavnostní ote-
vření Infocentra města Dobřichovice.

Slavnostní slovo u  příležitosti otevření Info-
centra pronesl pan starosta našeho města Petr 
Hampl a  Infocentru do vínku zazpívala dámská 
vokální skupina Cabinet.

Celá Letní slavnost Dobřichovického domku 
se nesla v  letní atmosféře. Svítilo slunce, nechy-
běla modrá obloha, odpoledne plné zábavy 
a  dobrého jídla, pití, tance, zpěvu, divadélka, 
čtení a přátelského klábosení. Bylo jasné, že léto 
je za dveřmi–Letní slavnost byla jeho dokonalou 
předzvěstí.

Všem, kdo se slavnosti zúčastnili tím, že přišli, 
či tím, že vystupovali nebo cokoliv organizovali, 
ze srdce děkujeme. Děkujeme také všem, kdo 
darovali Infocentru do aukce své zboží či služby!

Za tým Střediska volného času Dobřichovický 
domek a Infocentra Vám krásné léto přeje R. Bar-
toníčková, H. Tuháčková a R. Alexy.

Infocentrum je otevřeno každý den kromě 
úterý:
Pondělí: 12–18 hod
Úterý: zavřeno
Středa: 12–18 hod
Čtvrtek:  12–18 hod
Pátek: 12–18 hod
Sobota: 11–17 hod
Neděle: 11–17 hod

Infocentrum nabízí internet pro veřejnost:
Od 6. července 2015 budou mít všichni občané 
Dobřichovic a okolí možnost nově využít službu 
Internet Office v  prostorách infocentra, stan-

dardně PO – PÁ (mimo ÚT), 14.00–18.00 hod 
(po dohodě lze i  v  SO). Nabízíme volný přístup 
k  Internetu a  aplikacím MS Office, možnost čer-
nobílého tisku A4. Návštěvníkům bude k  dispo-
zici profesionální IT konzultant, vše za paušální 
poplatek 200 Kč na celé odpoledne, děti do 12 
let a senioři nad 60 let mají vstup zdarma. Službu 
zajišťuje vzdělávací instituce PC Akademie a Stře-
disko volného času Dobřichovický domek, bližší 
informace v Dobřichovickém domku nebo na tel. 
774 019 597 a 602 395 228.

Nenechte svůj mozek stárnout 
ani o prázdninách

Chceme-li, aby náš mozek stárnul pomaleji, je 
třeba mu věnovat pozornost a  péči stejně jako 
zbytku těla. V  kurzech trénování paměti a  moz-
kového joggingu, které pořádá Barevný strom, 
můžete procvičit svou krátkodobou i dlouhodo-
bou paměť, naučit se koncentrovat pozornost, 

podpořit logické uvažování, ale i spolupráci obou 
mozkových hemisfér. V Dobřichovicích probíhají 
naše kurzy v knihovně v Palackého ulici. Protože 
však léto láká k  pobytu na vzduchu a  knihovna 
bude letos větší část prázdnin uzavřena, zveme 
vás na letní Barevné procházky.

Pohyb na čerstvém vzduchu a  ve společ-
nosti příjemných lidí, je totiž stejně důležitý pro 
udržení kondice mozku, jako různá mentální 
cvičení. Zveme proto všechny, kdo chtějí strávit 
příjemnou hodinku v  pohybu, každý pátek od 
10 do 11 hodin na procházku. Obvyklé výchozí 
místo je růžové odpočívadlo na cyklostezce, kam 
můžete přijít i bez předchozí rezervace, ale dopo-
ručujeme předem kontaktovat průvodkyni Míšu 
Novákovou (604  435  214) a  místo si rezervovat. 
Cena hodinové procházky je 80 Kč/os., máte-
li, doporučujeme s  sebou vzít hůlky na Nordic 
Walking (nejsou ale podmínkou).

S přáním krásného léta v pohybu,
Hana Habartová, Barevný strom, 

www.barevnystrom.cz

Na zahájení provozu Infocentra zazpívalo dámské pěvecké sdružení Cabinet

Barevné procházky – příjemný způsob, jak podpo-
řit kondici nejen těla, ale i mysli
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Jak jsme se učili německy

Od ledna tohoto roku pomáhal s výukou němčiny 
na naší základní škole rodilý mluvčí z Berlína pan 
Jacob Venuss. Vhodně zvolenou metodikou 
výuky a především přátelským přístupem si získal 
sympatie většiny žáků i kolegů učitelů.

Naši žáci jeho výuku sami zhodnotili:
 Myslím si, že při výuce se snažil, aby nás to 

bavilo, a když jsme nerozuměli, snažil se to říct 
česky (V. Kaslová, 6. A)

 Líbilo se mi, jak učil a  jak se k  nám choval 
(N.  Mutinská, 6. B)

 Když tu byl Jacob, naučila jsem se vyslovovat 
těžká slova (E. Ježková, 6. B)

 Jacob mě hodně naučil a  jeho hry byly 
zábavné a poučné (B. Fousková, 7. A)

 Jacob byl výborný učitel, školu bral hrou, což 
bylo super (P. Klepáček, 8. B)

 Byl pro nás všechny velkým přínosem a  já 
osobně si velmi vážím, že nám věnoval svůj 
čas (J. Pěnkava, 8. B)

 V hodině německého jazyka jsme s Jacobem 
vedli diskuze v  němčině, což bylo velmi uži-
tečné. Třída 9. B měla možnost skloubit výuku 
předmětu VOZ s  německým jazykem (N. 
Hrubá, L. Mrázková, 9. B)
Pana Jacoba Venusse jsem ve dvou otázkách 

požádala o  zhodnocení svého půlročního půso-
bení na naší základní škole.

Jacobe, jak se ti na naší škole líbilo a co tě 
nejvíce potěšilo?

Na dobřichovické základní škole, kde jsem 
pracoval půl roku, se mi moc líbilo. Byl to skvělý 
zážitek pomáhat žákům s  výukou němčiny. 
Nejvíce mě potěšil zájem většiny žáků. Jazyku 
chtěli opravdu rozumět. Když jsem během pře-
stávky proběhl školou, všichni žáci mě automa-
ticky německy zdravili. Skvělé!

Mohl bys zhodnotit přístup našich žáků 
k  jazykovému vyučování a  jejich schopnost 
komunikovat?

Obecně jsem tu zažil velmi přátelské pro-
středí, které přirozeně pozitivně ovlivnilo i  jazy-
kovou výuku. Tam byl největší důraz vždy kladen 
na dialogy a  na vyučování formou hry. Řekl 
bych, že tady ve škole v Dobřichovicích žáci mají 
odvahu a chuť německy mluvit. To je velmi důle-
žité! A že při tom chybují, je docela normální. Pro 
mě osobně to byla velmi zajímavá pedagogická 
zkušenost.

Petra Železná

Nikdo netušil, že je to 
naposledy

Kdo se účastnil všech zájezdů s  lesníkem a den-
drologem panem inženýrem Pavlem Kyzlíkem, 
strávil v  jeho společnosti několik desítek neopa-
kovatelných dnů. Jejich společným jmenovate-
lem byla pokaždé vysoká odbornost, všestranný 
rozhled, perfektní příprava a kouzelná atmosféra, 
korunovaná vždy kypícím humorem našeho 
milovaného vedoucího.

Podobně tomu bylo také v sobotu 16. května 
při zájezdu na Boskovicko. Cestou na Moravu nás 
pan inženýr Kyzlík zaměstnal prohlížením knih 
a  časopisů o  místech, kam jsme mířili, a  využil 
dlouhou trasu k  podrobnému výkladu o  cílech 
naší pouti. Dozvěděli jsme se zajímavosti o životě 
židovských komunit a vyslechli i pár vtipů na toto 
téma. Jeden jeho oblíbený, který však na zájezdu 
nezazněl, přidávám alespoň nyní. Představte si 
živě jeho vypravěče, jehož jedinečný zjev i projev 
je nezaměnitelný:
Převaluje se Khon v posteli a ne a ne usnout.
„Co je s  tebou?“ ptá se starostlivě jeho žena 
Sára.
„Ale, mám zítra vrátit Roubíčkovi dvacet tisíc 
a  nemám je!“ svěřuje se nešťastník a  sleduje 
manželku, která vstává, otvírá okno a na celou 
ulici volá:
„Roubíčééék, Roubíček, vstávej!“
„Co se děje?“ ptá se rozespalá hlava v protějším 
okně.
„Khon ti má zítra vrátit dvacet tisíc, je to 
pravda?“
„Přesně tak!“ potvrzuje Roubíček.
„Ale ty se na ně netěš, on ti je nevrátí, protože 
je nemá!“
Sára zavře okno, uléhá zpět do postele a praví 
manželovi:
„A ty teď spi, teď zas nebude spát Roubíček.“

Cesta pod šikovnýma rukama pana Venclíčka 
rychle ubíhala a  brzo byl před námi hlavní cíl: 
arboretum v Borotíně. O jeho původu nás poučila 
autorka publikace Arboreta, paní ing. Milena 
Roudná. Pak už jsme jen obdivovali znovuob-
novenou krásu velkého komplexu ukázkových 
zahrad 20. století, z  nichž snad nejpůsobivější 
byla zahrada japonská.

Ve městě Boskovice domluvil náš průvodce 
komentovanou návštěvu tamějšího židovského 
ghetta s prohlídkou synagogy a rituální očistnou 
koupelí mikve. Rozsáhlá zřícenina hradu pánů 
z Kunštátu skrývá krásnou památnou lípu, kterou 
se některým z nás nepodařilo objevit.

Další naší zastávkou byla Doubravice nad Svi-
tavou, kde jsme měli možnost hledět z očí do očí 
kuřeti pštrosa dvouprstého (afrického). Dospělý 
pštros byl na takové důvěrnosti příliš vysoký – 
tento největší pták na světě je vysoký až 250 
cm. Jeho váha 150 kg slibuje pořádný kus masa 
této speciální drůbeží pochoutky. Na farmě jsme 
nakupovali toto zdravé maso, pštrosí klobásky 
a jiné laskominy, ale i pštrosí vejce a peří.

Výlet pokračoval programem o  poznání 
romantičtějším, když paní učitelka Jana Váňová 
přednesla na břehu řeky Svitavy báseň Bouře. 
Kdoví, jak se jí podařilo zařídit, že během líčení 
scény, při níž byl slunečný jas náhle vystří-
dán temným stínem, slunce skutečně zašlo. 
O  přednes básně se pokoušel i  pan řidič Venclí-
ček, a přestože byl jeho projev překvapivě procí-
těný, světelné efekty se nekonaly.

Poslední místo zájezdu, které jsme všichni 
naposledy navštívili s  panem Kyzlíkem, spoko-
jeným z  vydařeného výletu, bylo pro Čechy pří-
značné – byl to pivovar. V obci Černá Hora jsme 
zastavili u  stejnojmenného pivovaru a nakoupili 
svým blízkým nejrozmanitější ukázky z neobvyk-
lého sortimentu, např. pivo polotmavé, borův-
kové nebo s přídavkem medu.    

Zpáteční cesta byla plná pohody. Kdo by 
hádal, že nám za pár hodin nečekaný úraz Pavla 
Kyzlíka nenávratně vezme! Učinili jsme pár 
nesmělých pokusů o  zazpívání lidových písní, 
které pan Kyzlík tolik miloval. Zejména chod-
skou „Třikrát sem vobešel Pašešnici kolem“, kterou 
umíme právě od něj. Zpívám si ji teď často, 
vždycky když na něj vzpomenu.

Božena Musilová

Po stopách admirála Nelsona 
a jiné kratochvíle aneb Výlet 
žáků ZŠ do Velké Británie

Už se stává zaběhnutým pravidlem, že ke konci 
školního roku vyjíždíme do Anglie. Letos jsme 
opět zvolili formu poznávacího zájezdu spoje-
ného s  výukou angličtiny.   A jak vidno, byl to 
nápad velmi dobrý. Naše skupina čítala 39 žáků 
5. – 9. tříd, z  toho větší polovinu (22) tvořili žáci 
pátých tříd. Kromě mne doprovázela děti ještě 
paní učitelka Klimtová, další velkou oporou 
byla kolegyně Katka Kubásková, která se starala 
o blaho našich ratolestí i po stránce zdravotní.

Co se týká pestrého programu, ten byl 
předem k nahlédnutí nejen pro účastnící se žáky 
a jejich rodiče, ale mohli se s ním všichni seznámit 
na webových stránkách školy před naším výjez-
dem. Tam jsme též posílali každý den během 
cesty informace o  tom, co jsme dělali a co jsme 
viděli, zpestřené i  fotodokumentací, na které se 
podílel i účastník zájezdu z deváté třídy Filip. Zde 
se jen v kostce pokusím shrnout to nejdůležitější, 
aby i  ten, kdo se dovídá o  této akci poprvé zde 
v tomto článku, si mohl utvořit představu….  

Cesta začala nastoupením do autobusu před 
dobřichovickou základní školou, budovou 2. 
stupně, 10. května 2015 ve 14.00 směr Plzeň, 
Frankfurt, Aachen, Calais, Dover, Londýn. Trasa 

Zajímavosti

Paní učitelka Jana Váňová přednesla na břehu 
Svitavy báseň Bouře
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dlouhá přes kolem 1.200 km nám trvala 17 a půl 
hodiny i  s  přestávkami. Unaveni, ale zvědavi 
na Londýn, jsme zahájili celodenní prohlídku 
města na pahorku Greenwich, kde se nachází 
nultý poledník. Poté jsme se dostali plavbou po 
Temži až k  Londýnskému oku. Nutno připome-
nout, že plavba po Temži, u dětí velmi oblíbená, 
v  Londýně tvoří součást integrované městské 
dopravy. London Eye – Londýnské oko je jedna 
z  nejpopulárnějších atrakcí našeho programu, 
neboť naskýtá tomu, kdo se nebojí výšek, neza-
pomenutelné výhledy na celou britskou met-
ropoli. Potom jsme dále pokračovali v  osvěd-
čené trase – Westminsterské opatství, Whitehall, 
Parlamentní náměstí s  královskou stráží, park 
sv. Jakuba, Buckinghamský palác, široká ulice 
Mall s  královskými residencemi, Trafalgarské 
náměstí s  národní galerií a  Piccadilly Circus. Na 
jeden den až dost… Znaveni jsme rádi usedli do 
autobusu a posunuli se na jih až k moři do okolí 
města Brighton, kde na nás čekalo umístění do 
anglických rodin, večeře a  toužebně očekávaná 
očista s postelí. Nutno dodat, že většina dětí se 
již prospala v autobuse na trase Londýn – Brigh-
ton a nabrala tzv. druhý dech, takže po výstupu 
z  autobusu rozjařeně skotačila kolem.   Děti 
prostě mohou energii rozdávat…

Další tři dny probíhaly ve stejném, či podob-
ném harmonogramu – dopolední čtyřhodinová 
výuka v tamní jazykové škole (děti byly rozděleny 
na základě úrovňových testů do tří skupin, které 
jsme my učitelky ještě v Dobřichovicích s dětmi 
napsaly, opravily a  jejich hodnocení poslaly do 
jazykové školy), odpoledne byl vždy výlet po okolí. 
Tyto výlety se dětem též velmi líbily a myslím, že 
jim i hodně daly – první byl do známého přístavu 
Portsmouth, kde se nachází muzeum admirála 
Nelsona, který se zapsal do dějin Anglie bitvou 
u  Trafalgar, kde zvítězil nad loďstvem Napole-
ona. Muzeum tvoří několik budov, ale především 
je tu ona proslulá loď HMS Victory, která se bitvy 
roku 1805 účastnila. Děti mohly jít dovnitř a vše si 
prohlédnout. Komu nevadí výšky, zažil opět nád-
herný výhled ze 110 metrů  moderní vyhlídkové 
věže Spinnaker Tower. Opět jsme propluli celým 
přístavem, kde se to hemžilo všelijakými loděmi 
od bitevních přes obchodní až po výletní.

Další odpoledne bylo věnováno gotice – 
hrad Arundel, s  krásným dobovým městeč-
kem a  město Chichester s  proslulou katedrálou 
ve slohu románsko–gotickém. Poslední, jediné 
deštivé a studené odpoledne, jsme věnovali pro-
hlídce města Brighton. Závěrečným bodem pro-
gramu pak byla návštěva nejstaršího akvária na 
světě z  roku 1872, kde nás přímo fascinovalo 
pestré množství mořských živočichů, na některé 
jsme si mohli i sáhnout. Potom opět do autobusu 
a stejnou trasou, lodí přes průliv La Manche (resp. 
English Channel), přes Francii, Belgii a Německo 
domů, kde na děti již čekala otevřená náruč jejich 
rodičů. I když se na ten okamžik určitě těšily, bylo 
vidět, že výlet se jim líbil, hodně toho poznaly 
a něco se i naučily.

Na závěr bych ráda připomněla, že o  zdárný 
průběh se též postarali – jednak paní průvodkyně 
Marcela, kterou jsem si přímo u cestovní kance-
láře vyžádala, protože ji znám již z  předešlého 
zájezdu a dobře vím o jejích kvalitách, a dále pak 
naši řidiči, vlastníci dopravní firmy, kterou jsem si 
též po dobrých zkušenostech vyžádala.

Pro velký úspěch jsme už na konci našeho 
putování začali spřádat plány na příští školní rok 
– vypadá to na poznávací zájezd do Skotska – pro 
změnu! A  už se těšíme ☺. Konečně změníme 
tradici výletu do Anglie a skutečně budeme moci 
prohlásit, že zdejší základní škola pořádá zájezdy 
do Velké Británie.

Hana Kráslová

Anglické postřehy aneb 
Veďme naše děti 
k samostatnosti

Doprovázela jsem naše děti na jazykovém 
a  poznávacím zájezdu do Anglie a  po návratu 
jsem byla plna zážitků, leckdy téměř adrenali-
nových. Zjistila jsem totiž, že naše děti nemají 
problém se dorozumět anglicky, ale postarat se 
samy o  sebe. Proto píšu tento článek a  proto si 
dovoluji vyzvat nás, rodiče: dopřejme v nadchá-
zejícím létě našim dětem více samostatnosti, ale 
také zodpovědnosti.

Doba prázdnin je čas vhodný k  pozvolnému 
otužování. Když si cestovatel sbalí své zavazadlo 
sám, bude nejen vědět, co si veze, ale také si svůj 
kufr pozná (a nevymění modrý velký za malý). 
Učme ho promýšlet, kolik toho s sebou opravdu 
potřebuje, a  dávat na vše sbalené pozor (aby 
autobus neblokoval 20 minut výjezd z  trajektu, 
protože hledáme tablet kdesi v  uzamykatelné 
skříňce na palubě lodi). Pokud si výletník připraví 
batůžek, bude také vhodné myslet na svačinu 
a pití (aby nebyl o hladu celý den, případně aby 
se s ním o svačinu nedělila paní průvodkyně; taky 
je zbytečné, aby prostor v batůžku blokoval celý 
den polštář na spaní do autobusu). Nechme ho 
dávat pozor na své doklady a peněženku (pak se 
nestane, že peněženku nechá celý týden v kufru 
a  na svačinu na zpáteční cestu si musí půjčit). 
Nebo můžete začít úplnou maličkostí – obléká-
ním v  souladu s  počasím a  programem (potom 
nemusí vysvětlovat své nedostatečné oblečeni 
tím, že v  učebně nepršelo a  v  autobuse bylo 
teplo).

Všechny příběhy zní úsměvně, ony vlastně 
také úsměvné byly, protože dobře dopadly, ale 
vynásobte si je počtem dětí. Navíc si uvědomte, 
že děti byly průběžně dosti podrobně seznamo-
vány s  každým krokem programu včetně dopo-

ručení, jak zdárně vše zvládnout. Pak už se nebu-
dete divit, že nám spadl velký kámen ze srdce, 
když jsme je předaly v pořádku rodičům.

Hezké tréninkové léto přeje Jana Klimtová.

Francouzka v České republice

Hned na začátku musím napsat, že mé zkuše-
nosti v  České republice byly neuvěřitelné! Jak 
z  profesionálního tak i  osobního hlediska jsem 
potkala úžasné lidi, na které nikdy nezapo-
menu. Praha je krásné město, zamilovala jsem si 
ho. Ačkoli je to hlavní město, lidé jsou zde ote-
vření a  atmosféra je mnohem uvolněnější než 
třeba v  Londýně nebo v  Paříži: lidé do vás neu-
stále nestrkají, jsou zdvořilí a  velmi ochotní. 
Když jsem přijela poprvé do školy v  Dobři-
chovicích, okamžitě jsem cítila velkou blíz-
kost mezi učiteli. Atmosféra je přátelská, a přes-
tože jsem nemluvila česky, anglicky mluvící 
učitelé si se mnou chodili povídat. Také jsem 
byla příjemně překvapena, že si učitelé k  naro-
zeninám a  Vánocům dávají vzájemně dárky, 
což není, pokud vím, ve Francii příliš běžné. 

Školní děti v Anglii–na pozadí panorama Londýna z Greenwiche

Francouzka Juliet Delmet učila na naší škole 
francouzštinu
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Pokud jde o  žáky, ti jsou k  sobě také velmi přá-
telští, dokonce i  mezi různými třídami. Podle 
mé zkušenosti děti se obvykle kamarádí s dětmi 
ze stejné třídy nebo přibližně stejného věku, 
zatímco zde, zvláště během hodin francouzské 
konverzace, jsem viděla, že studenti 6. a 8. třídy 
mohou spolu dobře vycházet. Během klasických 
hodin francouzštiny byly děti pozorné a  neza-
znamenala jsem žádný zásadní problém s  cho-
váním, který by byl třeba řešit. Ve Francii jsou 
podle mého názoru děti mnohem obtížnější. 
A konečně vztah mezi učiteli a studenty: jak jsem 
viděla z vlastní zkušenosti, panuje mezi nimi sku-
tečné porozumění. Opravdu zde platí, že učitel je 
dítěti otevřený, aby s ním mohlo svobodně pro-
mluvit. Považuji to za velmi pedagogické, protože 
podle mého názoru učitel nemá jen předávat své 
znalosti, ale musí zachovávat i  lidský přístup. 
Tyto zkušenosti byly pro mě velmi cenné. To je 
důvod, proč chci vám všem, učitelům ZŠ Dob-
řichovice, poděkovat za přijetí, za to, že jsem 
se hned cítila v  pohodě, za vaši laskavost a  vaši 
dobrou náladu v průběhu celého roku. A samo-
zřejmě, děkuji všem dětem, že se rozhodly naučit 
se francouzsky!

Julie DELMET

A jako to viděly děti?
Naučila jsem se líp mluvit a hlavně už se nebojím…
Nejvíc se mi líbila „francouzština mladých“… Bez 
ní bychom nevěděli, jak mluví puberťáci a  jak 
píšou sms…To, že tu byla, nás donutilo mnohem 
víc se soustředit na francouzštinu… S  ní jsme 
museli mluvit jen francouzsky, to nás motivovalo 
víc se učit…začali jsme líp rozumět…Řekla nám 
toho hodně o Francii…Byla s ní sranda, bude se 
mi po ní stýskat…Merci, Julie!...

PHOTOCAMP 2015

Gymnázium Oty Pavla pořádá jedinečné setkání 
mladých fotografů ve Špindlerově Mlýně!

V  letošním roce se mladí fotografové z  celé 
ČR sejdou v Krkonoších v termínu 16. – 22. srpna 
2015. Již 10. ročník tohoto letního fotografic-
kého kempu je příležitostí k prohloubení znalostí 
z oboru fotografie i k turistickým procházkám. Je 
určen žákům všem žákům základních a středních 
škol ve věku 13 až 18 let.

V  horském pensionu Horalka vyroste foto-
grafické studio pro tvorbu portrétů a výuku pro-
duktové fotografie, přednáškový sál a  technické 
studio pro tisk a  úpravu fotografií ve Photo-
shopu. Odborné přednášky, individuální i  skupi-
nové práce studentů a prezentace vlastní tvorby 
se uskuteční pod vedením profesionálních foto-
grafů a pedagogického týmu Gymnázia Oty Pavla 
v  Praze 5–Radotíně. Nebude chybět tvorba pro-
jektů a  soutěže o  ceny, celý týden si účastníci 
každoročně užívají v  tvůrčím duchu a  příjemné 
atmosféře. Každý účastník si odnese několik vlast-
ních fotografií ve formátech A4 a  A5, nové zku-
šenosti, informace, vzpomínky a také kontakty na 
kamarády se stejným zájmem.

Mladí fotografové, těšíme se na vás
Více informací a  přihláška na www.gop.cz. 

Uzávěrka přihlášek již 20. června!
RNDr. Jana Hrkalová, ředitelka Gymnázia Oty 

Pavla, Praha 5-Radotín

Noc kostelů 2015

Již několik let probíhá v České republice tzv. „Noc 
kostelů“. V Dobřichovicích jsme se k této akci při-
pojili již potřetí za sebou. Potěšitelné je, že zájem 
o ní stále stoupá. V pátek 29. května naše zámecká 
kaple sv. Judy Tadeáše byla připravena nabídnout 
myslím velice pestrý a kvalitní program.

Všechny přítomné účastníky přivítal pan Jan 
Abel. Novinkou letošního ročníku bylo vystou-
pení ZUŠ Dobřichovice. Žáci i  pedagogové při-
pravili program, který velice vhodně zapadl do 
prostoru kaple. Posluchači si mohli vychutnat 
převážně barokní hudbu v  podání zobcových 
a příčných fléten. Vystoupení bylo velice úspěšné 
a setkalo se s velkým uznáním.

Následovala tzv. bohoslužba slova. Při ní byla 
účast asi nejnižší. Kdoví proč? Noc kostelů je příle-
žitost, při které by měli mít návštěvníci možnost, 
pokud o to stojí, seznámit se i s nějakými obřady, 
pro které jsou tyto prostory primárně určeny. 
Vystoupení hudebníků, výklady či prohlídky se 
dají koneckonců zažít i na jiných místech.

Hned po ní vystoupila Maria Clara Lewitová. 
Ta se již několik let věnuje zhudebňování biblic-
kých žalmů. Několik z nich jsme si mohli vyslech-
nout. Tento materiál se dá pojmout z mnoha úhlů. 
Žalmy v tomto podání byly velice zajímavé. Publi-
kum si je užívalo, svědčí o tom až nábožné ticho, 
které v kapli panovalo. Je to dále důkaz toho, že 
tato hudba se do těchto prostor velice hodí.

Návštěvníci měli možnost podívat se také do 
prostor zámku. Přístupné byly všechny zámecké 
sály. Např. ve velkém sále byla výstava ZUŠ Černo-
šice, v  modrém salónku četl svou knihu pan Jan 
Neubert. Mezi běžně nepřístupné prostory patří 
chodba spojující zámek s kaplí a kůr. Při těchto pro-
hlídkách zněla varhanní hudba v podání P. Pekného.

Kolem půl deváté promluvil o  historii kaple 
a  zámku Jakub Holovský. Řevnická farnost, 
ke které Dobřichovice přísluší, se také podí-
lela na přípravě setkání křesťanské komunity 
Taizé na přelomu loňského a  letošního roku. 
Více nám o  tom pověděl Lukáš Hoch. Fotky ze 
setkání mohli návštěvníci shlédnout ve spojovací 
chodbě. Celou výstavu a  výzdobu nejen tohoto 
prostoru připravili Jitka Bílková a Ilona Káchová.

Na devátou hodinu si rezervovalo čas pro své 
vystoupení dodnes známé duo Marta a Tena Elef-
teriadu. Zpívaly řecky i česky. Nálada byla výborná, 
obě zpěvačky se představily ve skvělé formě.

Ani letos nechyběl na Noci kostelů známý hous-
lista Jan Hrubý. Spolu se svojí dcerou Andreou Kudr-
novou-Hrubou zahráli několik keltských melodií. 
Na varhany s  nimi hrál Jan Kolář. Ten se předsta-
vil v  jedné skladbě také hrou na hoboj. Všechny 
hudební nástroje: housle, varhany i zobcová flétna 
se krásně nesly prostory a bylo to nádherné vyvr-
cholení celého programu. Návštěvníci, kteří přišli 
kolem půl osmé, většinou zůstali až dokonce.

Určitým nepsaným pravidlem je, že bývají 
oslovováni účinkující z Dobřichovic, nebo nejbliž-
šího okolí. Je fajn, že mají zájem přispět a oboha-
tit tuto akci. Neméně důležité je, že je pro koho 
tyto akce připravovat. Doufejme, že i  pro násle-
dující rok bude dost nápadů, které přispějí k další 
úspěšné prezentaci nejen kaple a  zámku, ale 
i celých Dobřichovic.

S  poděkováním nesmíme zapomenout na 
Město Dobřichovice, které se podílí na organizaci 
tohoto projektu v naší zámecké kapli.

Pro ty, kdo se nemohli letos této akce zúčast-
nit osobně, přikládáme alespoň odkaz na malou 
ochutnávku toho, co se u nás v tento večer dělo: 
http://idobnet.cz/video-jak-probihala-dobricho-
vicka-noc-kostelu/.

Pavol Pekný

Letní provoz v CKP 
Dobřichovice

V červenci a srpnu 2015 budeme v Centru kom-
plexní péče Dobřichovice v  ulici Na Vyhlídce 
upravovat některé naše ordinace. Provoz nebude 
přerušen, jen omezen. V ordinaci v ulici 5. května 
bude probíhat provoz ORL, gastroenterologie 
a  také fyzioterapie (více informací na www.ckp-
dobrichovice.cz).

Objednávání k  rehabilitačním lékařům, fyzi-
oterapeutům, psychologům zůstává stejné na 
tel. číslech 25771-3076 a  723-603600. Od září 
2015 se můžete těšit na nové a  moderní pro-
story v  budově Na Vyhlídce. Od úterý 28. čer-
vence jsme pro vás připravili cyklus Čtyř setkání 

Při Noci kostelů vystoupili i žáci ZUŠ Dobřichovice.
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s  taneční a  pohybovou terapií, který zahrnuje 
práci s  pohybem, kreativitou a  dialogem vychá-
zejícím z  přirozeného pohybového projevu. 
Setkání proběhnou vždy v  úterý 18:30 – 20:00, 
jsou vedeny Mgr. Martou Lebedovou.

HS

Lesní výprava

My, průzkumníci z  2. A, jsme v  pondělí na Den 
dětí vyrazili na velkou lesní výpravu. Vybaveni 
lupami, odhodláním a velkou svačinou ☺. Vinič-
nou alejí jsme došli do Karlíka a  potom příkrou 
lesní stezkou nahoru na Krásnou stráň. Cesta 
to byla nelehká, dlouhá a „nebezpečná“, ale na 
oplátku jsme získali nádherný výhled, spoustu 
podnětů pro svůj lesní výzkum a mnoho nových 
opravdových zážitků a zkušeností. Zahráli jsme si 
i „lesní hry“ (třeba Na veverky), při kterých jsme 
si připomněli, jak důležitá je spolupráce a schop-
nost pracovat v  týmu. Samozřejmostí byl velký 
„lesní piknik“, po kterém na zemi v lese nezůstalo 
ani smítko–nejsme přece žádní zelenáči! Celkem 
jsme ušli přes 8 km!

Do lesa jsme ale nevyrazili „jen tak“. Před výpra-
vou jsme několik týdnů strávili s  projektem LES, 
kde jsme podrobně zpracovali témata: lesní zvířata, 
stromy, houby, lesní ukazatele, lesní plody a rostliny, 
takže jsme byli připraveni a vyzbrojeni teoretickými 
vědomostmi, které jsme si mohli ověřit v praxi. Jen 
na lesní zvířata jsme neměli moc štěstí…

Sladkou tečkou celého našeho lesního dob-
rodružství byla ochutnávka lesního ovoce – 
borůvek, malin a  jahod. I  když, nebyla to úplná 
tečka – školu v přírodě strávíme s lesními strážci…

Lesu zdar! 2. A

Kurz pro předškoláky a děti 
s odkladem školní docházky

Další ročník osvědčeného Kurzu pro předško-
láky skončil, přihlašujte se na Kurz pro školní rok 
2015/16.

Dobřichovický domek pořádá ve spolupráci 
s  o.s. Lumen kurz pro předškoláky a  děti s  odkla-
dem školní docházky. Tento kurz probíhá díky 
ochotě školní psycholožky Mgr. Jany Doksanské, 
vedení ZŠ Dobřichovice a  podpoře města Dobři-
chovice. Pro školní rok 2015/16 je vypsán kurz další. 
Ještě než jsme stačili zveřejnit informaci o  kurzu, 
máme již téměř polovinu míst obsazených.

Proto Vy, kdo byste rádi svého předškoláka 
také přihlásili, kontaktujte Dr. Radku Alexy nebo 

Mgr. R. Bartoníčkovou na kontaktech uvedených 
na následujících stránkách: www.spolekdodo.cz 
či www.ilumen.cz.

Lumek – Slavnost berounkové 
víly a zápis na rok 2015/16

I přes velmi horké počasí a  i přes to, že voda 
v řece spíše lákala k osvěžení než k pomoci víle, 
měla víla štěstí! Sešly se dívenky, které jí pomohly, 
a ona získala zpět svého žabího prince.

V  neděli 14. 6. odpoledne se konala u  řeky 
a  v  zámeckém dobřichovickém parku komorní 
slavnost berounkové víly. Slavnost pořádala ško-
lička Lumek. Po cestě, kde děti prokázaly svou 
zručnost, bystrou mysl a  citlivé nožky, si mohly 
zatancovat s vílou. Ta byla ráda, že má zpět svého 
žabího prince a že je jí zase krásně na světě.

Školičku Lumek najdete každý den v  Dob-
řichovickém domku. Přijďte se k  nám podívat, 
nebo se rovnou zapište na léto či příští školní rok. 
O děti se staráme srdcem, děti zapisujeme indivi-
duálně, podle Vaší potřeby. Těšíme se na Vás.

R. Bartoníčková, www.ilumen.cz

Všechny chutě světa na zámku 
v Dobřichovicích

Třetí ročník festivalu zúročil zkušenosti z  minu-
lých dvou let a nabídl  pestrý a zajímavý program.

Tentokrát se prezentovalo na 80 účastníků, 
kteří byli rozděleni do dvou sekcí a to do sekce Deli-
katesy odehrávající v poklidném nádvoří zámku  a 

sekci Gastro umístěné u řeky a pod mostem který 
poskytoval přirozený stín   v sobotním vedru 
(později také přirozený úkryt před deštěm).

Průřez nabízených pokrmů byl široký, své 
zastoupení zde měly kuchyně Gruzie, Maroka, 
Thajska,

Itálie, Brazílie, Peru, Ukrajiny, Maďarska, Iránu, 
Španělska atd., kromě toho návštěvníci mohli 
ochutnat rybí a  mořské speciality. Samozřejmě 
nechyběly ani stánky s  hmyzem či exotickým 
ovocem jako je např. durian.

Doprovodný program, který se zaměřuje na 
celou rodinu, byl rozdělen do dvou částí–pro 
aktivnější skupinu návštěvníků byli připraveny 
atrakce jako např. lezecká stěna, bungee running, 
houpačka z mostu, lezení po bednách či lanovka 
přes Berounku. Hudební program skvěla obsta-
rala keltská hudba v podání skupiny Poitín, čistá 
radost tryskala z  reagge sdružení Chichimeku, 
lidé si mohli vyzkoušet bubenický workshop 
Davida Oplatka a děti mohly shlédnout předsta-
vení Divadla z pytlíčku, večer zakončil pohodový 
swing v podání Petry Ernyei kvartet.

Pořadatelé nezapomněli ani na zázemí pro 
návštěvníky a tak součástí toalet byl i přebalovací 
pult, či WC pro invalidy a  také dostatek míst na 
umytí rukou. Místo, kde se festival koná, je beze-
sporu jednou z nejhezčích lokací, kde lze takovou 
to akci  uspořádat, směle může konkurovat praž-
ským náplavkám či daleko známějším zahra-
dám hradů a  zámků. Díky městu Dobřichovice 
za možnost zde před třemi roky uspořádat první 
ročník, díky návštěvníkům za hojnou účast,  která 
je jedna z největších v rámci akcí v Dolním Pobe-
rouní a v neposlední řadě díky počasí, které nás 
prozatím nikdy nezklamalo.

Názory čtenářů

Malá zastávka ve Viničné aleji

Děkuji za článek M. Pánka o  řepkovém šílenství, 
které nás v květnu obklíčilo. Ač nerada, musím jako 
lékařka potvrdit, že skutečně došlo k  nemalému 
nárůstu pacientů s  obtížemi, vyvolanými pylem 
řepky. Po odeznění jarních chřipek se čekárna neče-
kaně opět zaplnila – tentokrát kvůli řepce. Letos 
trpěli i lidé, kteří nejsou alergičtí a  běžně obtíže nemí-
vají – záněty a podráždění očí,  vleklý kašel, dušnost, 

pocit šimrání, svědění sliznic nosu, krku,  i další 
obtíže. Několik z nich bylo dokonce dočasně práce 
neschopných. Zejména to byli lidé mladšího a střed-
ního věku,  většinou pracující. Stonali kvůli masivní 
expozici řepkového pylu, který byl doslova všude. 
Nemocných bylo hodně, samotnou mě překvapilo 
kolik.  Mrzí mě velmi, že si ze svých daní nedobro-
volně platíme dotace na řepku a ještě navíc to odná-

šejí lidé na svém zdraví. Že živíme řepkobarony a k 
tomu si platíme léky  na obtíže z řepky. Vnímám to 
jako zásadní omyl, slepou uličku, snad ještě existuje 
možnost, jak tento omyl napravit a  řepku z našich 
polí  vymýtit. Protože aby si lidé nedobrovolně platili 
z daní něco, co jim ještě likviduje zdraví? Kocourkov 
je proti tomuto chytře vedené městečko.

MUDr. Věra Dudková, praktik pro dospělé
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Turnaj mladších žákyň ve 
volejbalu

Dne 14. června 2015 se uskutečnil první ročník 
turnaje mladších žákyň na dobřichovických volej-
balových kurtech. Zúčastnilo se ho 6 družstev, 
ze kterých jedno bylo z kategorie starších žákyň 
– Vavřinec Kladno „A“, které, po vyzrálém volej-
balovém výkonu, zvítězilo. Další umístění bylo 
v tomto pořadí:

2. Spartak Hořovice, 3. Vavřinec Kladno „B“, 4. 
TJ Kunice, 5. Sokol Dobřichovice, 6. EKO Malešice.

Je třeba pochválit všechny hráčky, které 
ve velmi horkém letním dnu bojovaly čestně, 
a mnohá utkání byla vyrovnaná a o vítězi musel 
rozhodnout až tie-break. Děkuji též z pozice tre-
nérky družstva Dobřichovic za všestrannou 
podporu ze strany rodičů.                                        J. J.

Nejlepší sportovci Sokolské 
župy Jungmannovy

Dne 30. května letošního roku byli v  Tyršově 
domě vyhlášeni nejlepší sportovci sokol-
ských jednot Jungmannovy župy za rok 2014. 
Těší nás, že mezi vyhodnocenými sokolskými 
sportovci z  Příbrami, Králova Dvora, Horomě-
řic, Žebráku a  dalších, je zastoupena i  naše 
TJ.     Zasloužilo se o  to volejbalové družstvo 
žen, které  v letošním ročníku první ligy obsa-
dilo skvělé čtvrté místo. Na tomto úspěchu se 
kromě Vladimíra Sejka, který byl oceněn jako 
nejlepší trenér, a  vedoucí družstva Ivanky 
Caldové, podílely hráčky: Gabriela Barvová, 
Kristina Bednarková, Zuzana Dušilová, Kate-
řina Hallmann, Věra Janderová, Lucie Jova-
novičová, Petra Kopecká, Gabriela Poláková, 
Radka Polanecká, Jolana Prokopová, Barbora 
Stará, Michaela Škodová, Adéla Vašutová 
a  Veronika Vrabcová. Všem jmenovaným gra-
tulujeme a  přejeme hodně dalších sportov-
ních úspěchů. Na přiložené fotografii druž-

stva chybějí A. Vašutová, B. Stará, G. Barvová, 
K. Bednarková, M. Škodová a V. Janderová, jsou 
na ní však trenér V. Sejk a vedoucí I. Caldová.

I. Caldová

Zpráva o píli, vytrvalosti 
a nadšení

Na začátku školního roku zahájil v DoDo činnost 
kroužek karate, který v  průběhu roku vstoupil 
do JKA, jako oddíl Karatedó Dobřichovice. Své 
celoroční úsilí se jeho členové rozhodli podrobit 
zkoušce svou účastí na turnaji v Děčíně, který je 
pořádán 1x ročně senseiem Janem Steklým (4. 
dan) a účastní se ho všechny jeho oddíly a oddíly 
spřátelené.

Našich sedm závodníků se však ve velkém 
množství účastníků (cca 150 dětí) neztratilo. 
Všichni bojovali s  nadšením a  předvedli vše, 
co se celý rok učili. Výsledky byly skvělé, každý 
vybojoval alespoň nějaké medailové umís-
tění, někteří své vrstevníky doslova převálco-
vali. Anežka Freislebenová (11 let – 2 zlaté), 
Martin Kamarád (7 let – 1 zlatá), Daniel Garba 
(12 let – 1 zlatá a 1 bronzová). Po jedné stříbrné 
medaili získali Tereza Šikošová, Tomáš Kamarád 
a Sebastián Šikoš. Závodila i naše trenérka Lucie 
(1. dan), v kategorii ženy získala zlato v kumite 
a  stříbro v  kata, nezalekla se ani silných sou-
peřek (byly tam např. i  účastnice mistrovství 
Evropy 2015).

Celkem jsme tedy získali 5x zlato, 4x stříbro, 1x 
bronz a 3x 4. místo, což znamenalo za celý oddíl 
51 bodů a celkové umístění na 4. místě mezi osmi 
týmy. Vzhledem ke skromnému  počtu našich 
závodníků je tento výsledek úžasný a  mile pře-
kvapivý.

Rád bych proto všem, kdo s  námi trénují, za 
jejich úsilí poděkoval, dík patří také rodičům, kteří 
své děti podporují a cvičení jim umožňují.

Doufám, že u karate společně vydržíme ještě 
mnoho let a všem přeji hodně úspěchů

Osss, sensei Evžen

Léto v Sokole

Odbor sportovní všestrannosti TJ Sokol Dobři-
chovice přeje Všem svým příznivcům a  cvičen-
cům krásné léto, a  pro ty, kteří jej chtějí prožit 
aktivně, připravil následující program.

V  červenci a  srpnu bude probíhat zdravotní 
cvičení nejen pro seniory každé pondělí od 18 
do 19 hodin pod vedením Jany a  Pavly, pilates 
si můžete přijít zacvičit v  pondělí od 10 do 11 
hodin, ve středu od 18 do 19 hodin a v neděli od 
19 do 20 hodin pod vedením Joany.

Ve středu 24. 6. 2015 od 17 do 19 hodin 
v  malém sále sokolovny proběhne seminář 
pilates opět pod vedením lektorky Ivanky Bouší 
z Příbrami, je otevřený pro širokou veřejnost.

Cvičení oddílů rodičů a  dětí, předškoláků 
a  mladších žákyň a  žáků bude během července 
a  srpna přerušeno z  důvodu letních prázdnin 
a začne opět od druhého týdne v září.

Děti ošizeny nezůstanou, poslední červen-
cový týden (27. – 31- 7. 2015) se koná 2. ročník 
letního sokolského příměstského tábora pro děti 
od 4 do 12 let pod vedením Ireny, Dáši a Simony, 
tentokrát na téma Středověk. Kapacita tábora je 
plně obsazena.

Na závěr chci poděkovat všem kolegyním 
dobrovolným cvičitelkám za jejich práci a  čas, 
který věnují Sokolu.

IN

Sokolské Brno 2015

Šestice dobřichovických cvičenek se o  prvním 
červnovém víkendu vydala reprezentovat naši 
krásnou poberounskou obec na sokolském 
sletu „Sokolské Brno 2015“. Stalo se již tradicí, 
že v mezidobí mezi velkými všesokolskými slety 
v  Praze, které se konají po 6 letech (příští XVI. 
Všesokolský slet bude v  roce 2018) nezůstávají 
Sokolové v  nečinnosti a  většinou si pro radost 
zorganizují 2-3 menší župní slety s  třetino-

Sport

Nástup družstev mladších žákyň při zahájení turnaje Dobřichovické Sokolky na akci Sokolské Brno 2015
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vým počtem cvičenců. Tyto akce bývají výzvou 
zejména pro začínající autory skladeb vyzkoušet 
si velkoplošnou choreografii a  celkové vyznění 
svého díla.

Loni na podzim jsme se pustily do nácviku 
nové skladby autorky Jariny Žitné s  názvem 
Koncert na hudbu The Royal Philharmonic 
Orchestra – Noc v  opeře, obsahující sestřih 
známých melodií jako například Carmen, Óda 
na radost nebo Mesiáš. Cvičebním úborem 
byla růžová trika a  černé kalhoty. Díky nácvič-
ným srazům v  říjnu v  Českém Brodu, v  lednu 
v  Českých Budějovicích a  v  únoru na Dobříši 
a  samozřejmě díky šikovnosti našich cvičenek 
jsme brzy skladbu uměly a mohly tak vystoupit 
v dubnu na Akademii v Příbrami a na Dobřicho-
vické míli.

Brněnský slet jsme si i přes třicítková vedra 
užily. Do moravské metropole jsme dorazily už 
v  pátek odpoledne, abychom se v  klidu uby-
tovaly v  předem zajištěných objektech. Vět-
šinou se spalo ve školách, v  tělocvičnách, na 
kolejích a  internátech v  okolí stadionu Sokol 
Brno I. Kounicova. I  stravování probíhalo hro-
madně v  nejbližších kantýnách a  restaura-

cích. My Dobřichovandy jsme byly ubyto-
vané na chlapeckém církevním internátu Pet-
rinum a  stravovaly se v  kantýně v  budově 
Českých drah a  České pošty. Volný páteční 
večer jsme využily k  procházce městem po 
památkách, byly jsme na Špilberku, v katedrále 
svatého Petra a Pavla, na pěší zóně, na Zelném 
trhu a  na náměstí Svobody, známém novo-
dobým černým kamenným orlojem ve tvaru 
obřího vibrátoru. Také jsme ochutnaly místní 
piva Vratislav, Komajzova 11 a  Starobrno, ale 
Plzeň je Plzeň. Pulsující život města za teplého 
letního večera a  nápadná koncentrace hospů-
dek nás velmi bavily, ale na intru se zamykalo 
už o  půlnoci. V  sobotu probíhaly na stadionu 
zkoušky skladeb, naše skladba si to odbyla za 
poledního žáru mezi 10. a  13. hodinou a  pak 
už hurá osvěžit se na příjemné brněnské kou-
paliště u  Svratky zvané Riviéra. Účastnický 
náramek nám umožňoval veřejnou dopravu po 
městě zdarma, takže jsme si vyzkoušely i místní 
trolejbusy a  šaliny. Večer zmožené horkem 
jsme odpadly nečekaně brzo a  nevzbudila 
nás ani mezinárodní soutěžní přehlídka ohňo-
strojů na brněnské přehradě. V  neděli dopo-

ledne probíhaly na rozpáleném stadionu gene-
rálky a  odpoledne pak veřejné vystoupení. 
Během programu předvedlo 3500 cvičenců 12 
skladeb (dvě z nich dokonce dvakrát, a to kvůli 
velkému počtu cvičenek, které by se najednou 
nevešly na plochu stadionu s  576 značkami). 
Naše skladba Koncert byla s asi 800 cvičenkami 
nejvíce zastoupená a  za naši župu Jungman-
novu ji nacvičovalo 63 žen z Příbrami, Dobříše, 
Jinců a Dobřichovic.

Tento příspěvek vzniká v nedělním večerním 
rychlíku z  Brna domů, máme po vystoupení, na 
které jsme třičtvrtě roku nacvičovaly, a už teď se 
těšíme na nějakou další skladbu, do níž bychom 
se na podzim s chutí pustily. Rády uvítáme mezi 
sebou nové a  nadšené cvičenky. Na závěr chci 
poděkovat ZŠ Dobřichovice za možnost využí-
vání školní auly k  našim pravidelným úterním 
nácvikům a  Odboru sportovní všestrannosti TJ 
Sokol Dobřichovice za finanční podporu. Rovněž 
děkuji svým spolucvičenkám Zdeně Slivenecké, 
Daně Smetanové, Jindřišce Mikudové, Radce 
Radové a  Hance Kráslové za nadšení, obětavost 
a bezva partu.

Jana Maxová

Družstvo volejbalistek Sokola Dobřichovice, které obsadily 4. místo v 1. lize 
volejbalu

Kultura u nás i v okolí

Dobřichovické divadelní 
slavnosti 2015

Dobřichovická divadelní společnost s  laska-
vou podporou Města Dobřichovice připravila 
i  pro letošní léto tradiční Dobřichovické diva-
delní slavnosti. Jako v  předcházejících letech 
se o  program starají převážně místní ochot-
níci z  DDS, v  několika případech doplnění 
o zájezdní představení osvědčených hostů.
Slavnosti byly zahájeny v  neděli 21. června 
divadelním průvodem a  koncertem dámské 

vokální skupiny „Cabinet aneb 10 tet“. Večer 
následovalo první divadelní představení našich 
milých hostů a kamarádů z Bakova nad Jizerou 
s novou hrou Úžasná svatba.
Divadelní slavnosti pokračují koncem června 
pohádkou pro celou rodinu „Byl jednou jeden 
král“ ve dnech 24. (premiéra) – 27. června 
a  2.–3. července, DDS dále uvede úspěšnou 
komedií Mátový nebo citron ve dnech 4.–6. 
července. Pak dostanou prostor Tři mušketýři, 
konkrétně ve dnech 15., 16., 17. a 19. července 
(POZOR – v sobotu 18. 7. nehrajeme!!), v jejichž 
kulisách zazpívá 12. července Dasha. Dne 10. 

července vystoupí stálý host našich slavností–
skvělé Studio Mladých z  Roztok s  představe-
ním „Hospodkál aneb boj o  pípu“. Divadelní 
slavnosti uzavře 23. července hostující divadlo 
Kocábka z Chocerad představením „IKSyZET“.
Předprodej v Café Galerie Bím nebo přes www.
divadlodds.cz.
Doufáme, že opět pobavíme široké spektrum 
diváků. Všechna představení začínají ve 20 hod.
Tři mušketýry budeme ještě hrát v  Lesním 
divadle v  Řevnicích v  sobotu 25. července a  v 
neděli 26. července od 20 hodin.

vk

Dobřichovičtí karatisté
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ŘEVNICE

Kino Řevnice – červenec
(více na www.kinorevnice.cz)
1. července středa 20:00
Odebrat z přátel (110 Kč)
3. července pátek 20:00
Jurský svět (120 Kč)
4. července sobota 15:30
Mimoni (100 Kč)
4. července sobota 20:00, 
Andílek na nervy (110 Kč)
8. července středa 20:00, 
Sedmero krkavců (100 Kč)
10. července pátek 20:00, Terminátor (120 Kč)
11. července sobota 15:30, Malý pán (80 Kč)
11. července sobota 21:30 (LETNÍ KINO) 
Kouzlo měsíčního svitu 0 Kč
12. července neděle 21:30 (LETNÍ KINO) 
Opravdová kuráž 0 Kč
15. července středa 20:00
Druhá míza (100 Kč)
17. července pátek 20:00
Život je život (90 Kč)
18. července sobota 15:30
Mimoni (100 Kč)
18. července sobota 21:30 (LETNÍ KINO) 
Kon-tiky 0 Kč
19. července neděle 21:30 (LETNÍ KINO) 
Klub poslední naděje 0 Kč
22. července středa 20:00
Daleko od hlučícího davu (110 Kč)
24. července pátek 20:00, Domácí péče (120 Kč)
25. července sobota 15:30 
Malá z rybárny (100 Kč)
25. července sobota 20:00 Temné kouty (120 Kč)
29. července středa 20:00, Stále spolu (80 Kč)
31. července pátek 20:00, Poutník – nejlepší 
příběh Paula Coelha (100 Kč)

Kino Řevnice pod širým nebem
Občanské sdružení Gong, provozující Kino 
Řevnice, přichází nově s programem letního kina. 
Ve dvoře vedle vinotéky Malá Morava na řevnic-
kém náměstí budou v  červenci uvedeny čtyři 
filmy různých žánrů od věhlasných tvůrců.

V sobotu 11. července zahájíme program krát-
kometrážní Cestou na měsíc (Georges Méliès), 
klasickým dílem z  doby němého filmu (1902), 
které doprovodí hrou na kytaru Jan Plíhal, jenž 
mimo jiné doprovází filmy na Letní filmové 
škole v Uherském Hradišti. Následovat bude film 
Woodyho Allena Půlnoc v  Paříži s  atmosférou 
noční Paříže dvacátých let minulého století.

V  neděli 12. července uvedeme film bratří 
Coenů Opravdová Kuráž, kteří svým osobitým 
způsobem vyprávějí příběh mladé dívky a  její 
cesty za pomstou v prostředí divokého západu.

V  sobotu 18. července zařazujeme do pro-
gramu nové filmové zpracování slavné plavby 
norského mořeplavce Thora Heyerdahla, film 
Kon-tiki.

V neděli 19. července zakončíme filmem Klub 
poslední naděje. Skvělý Matthew McConaughey 
v roli pašeráka léků, který žije život naplno, v čase, 
kdy již měl být spolehlivě dávno mrtvý.

Začátky představení vždy od 21:30 hodin. 
„Filmový dvůr“ bude možné navštívit už dříve 
a  využít tak pohostinnosti rozšířeného provozu 

Kulturní přehled 
Dobřichovice 
červenec 2015

2. července ve čtvrtek  
a 3. července v pátek, od 20:00 
na zámku  
Byl jednou jeden král  

Premiéra divadelního představení 
místních ochotníků DDS. Divadelní 
zpracování filmové pohádky. Přeneseme 
se do pohádkového království, kde 
vládne Král Já I.(Petr Říha), jemuž radí 
věrný rádce a komoří Atakdále (Jiří 
Šafránek).
Pořádá: Dobřichovická divadelní 
společnost, vstupenky na všechna 
představení budou na místě a v 
předprodeji na: www.divadlodds.cz

5. července v neděli od 17:00 
v kostele sv. Martina a sv. 
Prokopa v Karlíku
Jakub Jan Ryba – pocta pro 
J. J. Rybu

Písně, árie, dueta, sbory a houslový 
koncert D-dur.
Pořádá: Ludus Musicus, řídí František 
Běhounek

4. července v sobotu, 5. 
července v neděli, 6. července 
v pondělí vždy od 20:00 na 
zámku
Mátový nebo citron? 

(divadelní představení DDS pojednává 
o zkouškách a pak premiéře divadelní 
hry – jak to herci neumí, jak se navzájem 
nemají rádi, jak je jeden suverén a  druhý 
poseroutka, jak je režisérka vynervovaná, 
kostymérka nemožná, technik v pozadí 
neschopný).
Pořádá DDS, www.divadlodds.cz

10. července v pátek od 20:00 
na zámku
Hospodkál aneb boj o pípu

Muzikál Studia mladých z Roztok u Prahy
Pořádá DDS, www.divadlodds.cz

12. července, od 20:00 na 
zámku. Koncert v rámci 
divadelních slavností: 
Dasha a Jan Smigmator

Pořádá DDS, www.divadlodds.cz  

15. července ve st., 16. ve čt.,
17. v pá. a 19. v ne. vždy od 
20:00 na zámku (POZOR – 
v sobotu 18. 7 nehrajeme!)
Tři mušketýři

Představení zpracované na námět 
známého díla A. Dumase v překladu 
Jaroslava Vrchlického, scénář a texty 
většiny písní napsala Alena Říhová
Pořádá DDS, www.divadlodds.cz

23. července ve čtvrtek, od 
20:00 na zámku
Iksypsilonzet 

Kabaret divadla Kocábka z Chocerad
Pořádá DDS, www.divadlodds.cz

23. července ve čtvrtek od 
18:00 na zámku
Zahájení mistrovských kurzů

Komorní smyčcový orchestr, dirigent 
Karel Doležal. Program: J. Ph. Rameau, J. 
M. Leclair, E. Grieg. Pořádá Karel Doležal

25. července v sobotu od 18:00 
– zámecká kaple sv. Judy 
Tadeáše
Pražské violové duo 

Program: K. Stamic, J. M. Leclair, Han-Ki 
Kim, J. Laburda
Pořádá Karel Doležal

27. července v pondělí od 
18:00 na zámku
Doležalovo kvarteto

Program: W. A. Mozart, A. Dvořák, J. 
Janáček
Pořádá Karel Doležal

29. července ve středu od 
18:00 na zámku
Tomáš Hanousek (viola), 
Karel Prokop (klavír)

Program: A. Corelli, F. Schubert, E. Bloch, 
F. Kreisler. Pořádá Karel Doležal

31. července v pátek od 19:00 
na zámku
Závěrečný koncert 
mistrovských kurzů

Komorní smyčcový orchestr, dirigent 
Karel Doležal. Program: W. A. Mozart, J. 
Teml, F. Schubert. Pořádá Karel Doležal
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Velkoobchod potraviny, drogerie ve Velkotržnici Lipence, Praha 5, 

přijme na pozici
POKLADNÍ – PRODAVAČ(KA)
jedná se o jednosměnný provoz pondělí – pátek, sobota 1x za 3 týdny

Tel. 777 66 1111, 296 828 302 po 14. hodině

Domov pro seniory Dobřichovice 

hledá zaměstnance na pozici 

pomocný kuchař/kuchařka
Požadujeme spolehlivost, flexibilnost, 

praxe v kuchyni sociálních zařízení, škola, školka, 

případně nemocnice apod. vítána

Nabízíme zaměstnání na HPP, jednosměnný provoz, 

možnost stravování, plat od 11 500,- Kč/měsíc

Nástup ihned

Kontaktní osoba Alena Čapková 734 158 712  

nebo info@domovdobrichovice.cz

HLEDÁME SPOLEHLIVÉHO ŘIDIČE,
k t e r ý  z a  ú p l at u  b u d e  r á n o  vo z i t

s v ý m  a u t e m  n a š e  d ě t  d o  š ko l y  v  P r a z e.
O d  z á ř í  2 0 1 5 .

I n fo  n a  t e l.  7 2 3  2 3 7  6 0 0
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Tiskárna JDS, spol. s r. o.

Linka tísňového volání – 112

Záchranná služba – 155

Záchranná služba Řevnice 
25772−1555, −1666, −1777

Policie – 158

Policie Praha-venkov – stálá služba 
974−861−111, 974−882−103

Městská policie 
724−060620 nebo 605−255450

Hasiči Řevnice tísňové volání 
150

Hasiči Dobřichovice 
25771−1730

Městský úřad Dobřichovice 
25771−1590

Stavební úřad – 25771−1402

Matrika – 25771−2478

Starosta a tajemník – 25771−2182

Poruchy elektřiny ČEZ Distribuce a.s. 
840 850 860 nebo 840 840 840

Poruchy plynu STP a.s. pohotovost 
1239 nebo 244 472 811 nebo 812

Poruchy vody a kanalizace 
Aquaconsult s.r.o. – 25164−2203
pohotovost stálá služba 
724-005900

Poruchy veřejného osvětlení –  
Elektroštika, s.r.o. 
251 625 761, 605 385 645

Poruchy sítě DOBNET 
HelpDesk 277 001 151

Informační kancelář Dobnet o. s. 
277 001 111
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vinotéky Malá Morava, jejíž provozovatelé chys-
tají mnoho lahodných pokrmů včetně výtečného 
vína a  piva. Na místě budou připraveny místa 
k  sezení, v  případě zájmu bude možné obsadit 
i na vlastní deku. Vstupné na představení je dob-
rovolné. Uspořádání akce je za finanční podpory 
města Řevnice. Aktuální informace ohledně 
letního kina je možné sledovat na webu (www.
kinorevnice.cz) nebo facebooku kina Řevnice.

Michal Šára, Gong o.s.

MNÍŠEK POD BRDY

Městské kulturní středisko Mníšek pod Brdy, 
telefon 318-592280 Bližší informace k  akcím na 
www.mnisek.cz
Sobota 4. července 2015 Mníšecká alotria aneb 
obléhání zámku švédskými vojsky. 5. ročník atrak-
tivní podívané.
Vojenské ležení, šerm pro děti aj. Státní zámek 
Mníšek pod Brdy
Neděle 12. července 2015, 14.30 „OZVĚNY AME-
RICKÉHO JARA“
Karen Bentley Pollick (USA), housle, Volkmar Zim-
mermann (Dánsko), kytara

Klášter v barokním areálu Skalka
Koncert je pořádán ve spolupráci s Mezinárodní 
společností Antonína Dvořáka
Neděle 12. července 2015, 16.30 vernisáž 
výstavy obrazů Václava Šestáka
Klášter v barokním areálu Skalka
Od pátku 17. do neděle 19. července 2015
Tradiční SKALECKÁ POUŤ s  kulturním progra-
mem a trhem.
Barokní areál Skalka, náměstí F. X. Svobody, Zadní 
rybník.
Sobota 18. července 2015, 12.15 – vernisáž 
výstavy obrazů Karla Cyril Votýpky
Kostelík sv. Maří Magdalény v  barokním areálu 
Skalka
Výstavy na Skalce jsou přístupné v sobotu, neděli 
a svátek od 10 do 17 hodin, jinak po dohodě se 
správcem areálu na telefonu kulturního střediska 
Mníšek pod Brdy.

sobota 4. a 18. 7. od 8 – 12 hod.


